

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
 အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်
 ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်
 ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏
 အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်
 ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မင်္ဂလာအကျိုးကို ရနိုင်၏။
 ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်
 မူ၏။
 လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှု၍ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှအပ ကျန်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်နိုင်ရန် ဖိတ်ကြားထား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
 (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေးဗဟို ကော်မတီ တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။
 တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ ဗဟိုကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဆက်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။
 ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *

ယနေ့ ဖတ်စရာ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲအောင်မြင်သူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းပွင့်လှစ်မည့် နေ့ရက်မတိုင်မီအထိ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားနိုင် စာမျက်နှာ » ၇

စစ်မှန်စည်းကမ်း ပြည့်ဝမှုနှင့် . . . ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီဟူသည် စာမျက်နှာ » ၈



ညီနောင်တစ်စုတည်ထောင်ပြုတဲ့ ပြည်ထောင်စုဆိုတဲ့ အနှစ်သာရကို အခုလို တိုင်းရင်းသားဆွေမျိုးပေါင်းစုံ လာတွေ့ဆုံရတဲ့အခါမှာ ပိုပြီးတော့ လက်တွေ့ကျကျ ခံစားရပါတယ် စာမျက်နှာ » ၁၁

မြောက်

စိန်ရတုပြည်ထောင်စု ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရေးရာ

ယခုနှစ်သည် တစ်ထူးခြားသော နှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့တို့နှင့် တိုက်ဆိုင်လျက်ရှိသည်။ လွတ်လပ်ရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ထူးခြားသောစိန်ရတုနှစ်တွင် ပြည်သူများလိုလားတောင့်တသည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်လာရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်လျက်ရှိသော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိနိုင်အောင် စုပေါင်းလက်တွဲ၍ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

တစ်ထူးခြားသော ယခုနှစ်ကာလတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်နေ့၌ ကြေညာချက်အမှတ် (၁/၂၀၂၂) ဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖိတ်ခေါ်ခြင်းနှင့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်နိုင်ရန် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးသို့ ဖိတ်ကြားလိုက်ခြင်းကို ကြိုဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ ထူးခြားလေးနက်သည့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ အားလုံးအတူတကွ ပါဝင်တက်ရောက်ခြင်းဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီးအတွက် အရေးကြီးသည့်ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအလှမ်းနီးလာမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားရေးတို့အတွက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်၏ စတုတ္ထအချက်တွင် “တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်” ဟု မူဝါဒချမှတ်ထားသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့်ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ သုံးရပ်ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်းရေးကော်မတီသည် ယနေ့အထိ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် (၁၆)ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကိုးကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ခုနစ်ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့များနှင့် နှစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း ၃၄ ကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော အဖွဲ့များမှအပ NCA တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများသာမက NCA လက်မှတ်မရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများကိုပါ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ပါဝင်ဆွေးနွေးနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရာတွင် ကြိုတင်ကန့်သတ်ချက်မထားဘဲ တတ်နိုင်သလောက် လွတ်လွတ်လပ်လပ်နီးနှောဖလှယ်နိုင်ရန် လမ်းဖွင့်ထားသည်။

နိုင်ငံတော်၏ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ် (၃) ရပ်တွင် အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ရပ်မှာ “တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာလုံလုံရေး” ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ရပ်မှာ “စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး” ကို ချမှတ်ထားသည်။ ယခုနှစ်မှ စတင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ခြေလှမ်းသစ်များကို စတင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးသည် သမိုင်းအစဉ်အဆက် ဖြစ်တည်လာသော နိုင်ငံရေးပြဿနာများဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရေးပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်း၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းအဖြေရှာသော နည်းလမ်းတို့ဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးခရီးလမ်းသို့ တက်လှမ်းကြရမည်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ အသီးအပွင့်များနှင့် မငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ခံစားနားလည်နေကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ထူးခြားလေးနက်သည့် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့တွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး ပါဝင်တက်ရောက်ပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးကို ဆောင်ကြဉ်းပေးစေလိုပါကြောင်း။

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထာဝစဉ်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထာဝစဉ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ ကျစ်လျစ်ခိုင်မာသည့် ညီညွတ်သော စုစည်းအင်အားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ရေး။
- (၄) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (၅) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေး။

ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု တစ်မှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုတို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှု ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
 ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးကြည်သိန်း၊ ဦးခင်မောင်ကြီး၊ ဦးတင်ဟန်၊ ဒေါ်ခင်မေရီ တို့ပါဝင်သည့် အထူးအယူခံခုံရုံးသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁) ၌ ရုံးထိုင်၍ ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှုအမှတ် ၄/၂၀၂၁ (တနင်္သာရီ)၊ တရားမအထူးအယူခံမှုအမှတ် ၉၈/၂၀၁၉ (စစ်ကိုင်း)၊ ၂၅/၂၀၂၀ (ရှမ်း)၊ ၂၆/၂၀၂၀ (ရှမ်း)၊ ၂၇/၂၀၂၀ (ရန်ကုန်)နှင့် ၃၀/၂၀၂၀ (ရန်ကုန်) စုစုပေါင်း ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု တစ်မှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုတို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ်သည်။ ထို့ပြင် တရားမအထူးအယူခံမှု အမှတ် ၂၉/၂၀၂၀ (စစ်ကိုင်း)၊ ၃၁/၂၀၂၀ (ရခိုင်)၊ ၃၆/၂၀၂၀ (မန္တလေး)၊ ၃၉/၂၀၂၀ (စစ်ကိုင်း) နှင့် ၄၄/၂၀၂၀ (ရန်ကုန်) စုစုပေါင်း တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုတို့ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၇ - ၂-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉,၅၀၀	၁၉,၆၀၀	၀	၀
TMH						၂,၅၅၀	၂,၅၅၀	၆၀	၁၅၅,၀၀၀
FMI	၈,၂၀၀	၈,၃၀၀	၃၅၁	၂,၈၈၃,၂၀၀	EFR	၂,၈၀၀	၂,၈၀၀	၄၀၀	၁,၁၂၀,၀၀၀
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၃၂၁	၉၆၃,၀၀၀	AMATA	၄,၉၀၀	၅,၄၀၀	၃	၁၅,၇၀၀
MCB	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၈၀	၆၄၀,၀၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	နေပြည်တော် မြန်မာငွေကျပ်	နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၇၇၈.၀	(ဆ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၂၆၁.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၂၀၃၂.၈	(ဇ) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၂၂.၄
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၇၉.၅၂	(ဈ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း = ၁၅၄၃.၆
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၅၃.၈၇၉	(ည) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် = ၁၄၈.၁၈
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၄၂၄.၉၃	
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၃.၈၀၃	

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

စာတည်းများ	အကြီးတန်း
စာတည်းများချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း - ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်	အငယ်တန်း - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း	သတင်းထောက်များ - သုတေသန - ဒေါ်အိအိမွန်
ဘာသာပြန် - ဦးနိုင်လင်းကြည်	စာပြင် - ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
စာတည်းများ - ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
	အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
 မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၁၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၄၅၄၂၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁

*** ရှေ့မှ**
ဆပ်ကော်မတီများအလိုက် တက်ညီလက်ညီ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှု၍ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှအပ ကျန်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်နိုင်ရန် ဖိတ်ကြားထားပါကြောင်း၊ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် ကြံ့တော့ရသည့် အခက်အခဲများ၊ လိုအပ်ချက်များနှင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို ဆပ်ကော်မတီများအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်းပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ
ထို့နောက် ဗဟိုကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက်

သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။
ယင်းနောက် ၂၀၂၂ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

တောင်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၇
(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် တောင်ကြီးမြို့ အဝေရာမီးပုံးပျံကွင်း၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် Jeng Phang နော်တောင်၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးဌေးအောင်၊ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်း၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ဒုတိယတိုင်းမှူး၊ ဂုဏ်ပြုဆုရသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။

မိန့်ခွန်းပြောကြား
အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်က ဖတ်ကြားပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဆုပစ္စည်းများချီးမြှင့်ရာ စီမံ

ခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ထူးချွန်ဆု ပထမအဆင့် သုံးဆုနှင့် တတိယအဆင့် ခြောက်ဆု၊ လုံခြုံရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆိုင်ရာ ထူးချွန်ဆု ပထမအဆင့် ၄၄ ဆုနှင့် ဒုတိယအဆင့် တစ်ဆု၊ တတိယအဆင့် ၂၁ ဆု၊ စိုက်ပျိုးရေးထူးချွန်ဆု တတိယအဆင့် နှစ်ဆု၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု တတိယအဆင့် တစ်ဆု၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ထူးချွန်ဆု တတိယအဆင့် သုံးဆု၊

လူမှုရေးဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု(ပထမအဆင့်) တစ်ဆုနှင့် တတိယအဆင့် ၂၇ ဆု၊ သူတေသနဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု တတိယအဆင့်ဆု တစ်ဆုရရှိသူများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်း၊ ပြည်နယ်တရား

လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူးတို့က ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်နှင့် ဆုပစ္စည်းများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။
ထို့နောက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် နေရာခံခြည်စွမ်းအင်သုံး ဆိုလာအစုံ ၁၅၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လက်ခံရယူသည်။

အဖွဲ့နှင့် ပင်လောင်းမြို့နယ်ထောပတ်အစုအဖွဲ့များကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လည်းကောင်း၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်နှင့် ရွာငံမြို့နယ်မှ ခရမ်းချဉ်သီးအစုအဖွဲ့များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က လည်းကောင်း၊ ပင်းတယမြို့နယ်နှင့် ရပ်စောက်မြို့နယ်မှ ဟင်းသီးဟင်းရွက် အစုအဖွဲ့ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင်က လည်းကောင်း၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ်နှင့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ထောပတ်အစုအဖွဲ့များကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးက လည်းကောင်း ပေးအပ်ကြရာ တောင်သူအဖွဲ့အစည်းများက လက်ခံရယူကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုရှမ်းပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် ရှမ်းပြည်နယ် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ပွဲတော်တွင် ပြသထားသောပြခန်းများကို ကြည့်ရှုကြစဉ်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး
ယင်းနောက် ကလောမြို့နယ် ဟဲဟိုးအင်းခေါင်းတွင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ရှမ်းပြည်နယ် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးတို့က အမှာစကားများ ပြောကြားကြသည်။
ယင်းနောက် တောင်သူအဖွဲ့အစည်းများကို ထောက်ပံ့မြေဩဇာအိတ်များ ပေးအပ်ရာ ကလောမြို့နယ် အာလူးအစု

သစ်သီးလက်ဆောင်ပေးအပ်
ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သစ်သီးလက်ဆောင်ပေးအပ်ကာ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပြသထားသောပြခန်းများနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကန်တော်ကြီးဆည်မှ ရေကို အဆင့်(၆)ဆင့်ဖြင့် သန့်စင်ပြီး ပဲခူးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် ၁၂ ရပ်ကွက်၊ လူဦးရေ ၁၁၇၀၀ အတွက် နေ့စဉ် ရေဂါလန် ၈ ဒသမ ၁ သိန်းကို အိမ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ မြို့ရေပေးရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်အတူ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပဲခူးမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ကန်တော်ကြီးဆည်မှ ရေကို Plastic Filter Media နှင့် Gravel Media တို့ဖြင့် ရေသန့်စင်ခြင်း၊ အနုစေ့စစ်ကန်၌ Down Flow စနစ်ဖြင့် ရေသန့်စင်ခြင်း၊ ကလိုရင်းဆေးခတ်သန့်စင်ခြင်း စသည့် အဆင့်(၆)ဆင့်ဖြင့် သန့်စင်ပြီး ပဲခူးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် ၁၂ ရပ်ကွက်၊ လူဦးရေ ၁၁၇၀၀ အတွက် နေ့စဉ် ရေဂါလန် ၈ ဒသမ ၁ သိန်းကို အိမ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်မည့် မြို့ရေပေးရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး မြို့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်

လည်ပတ်မှုရှိစေရေး၊ လုပ်ငန်းများအမြန်ပြီးစီးရေး တပ်ဆင်ရန်ကျန်ရှိသည့် ရေမီတာများကို အမြန် တပ်ဆင်နိုင်ရေး၊ ချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် ဖြစ်၍ ရေပေးဝေမှုလုပ်ငန်းများ အမြန်အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းရေး ကိစ္စရပ်များ အား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်စေရေး တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့် မှ အမြဲမပြတ် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးသွားကြရန် မှာကြား သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ အစိုးရအဖွဲ့တာဝန် ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သမဝါယမလုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရေး၊ မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားစေရေး ဝန်ကြီး ဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းကြသည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့



သည် စံပြုကျေးရွာအဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် မြို့မြို့နယ် ရွာတန်းရှည်ကျေးရွာ အုပ်စု ၄ ကြီးသိုက်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိကာ ကျေးရွာနေပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက စံပြုကျေးရွာ အကောင်အထည်ဖော်

ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ ကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုဂံမြို့ Virtual Reality Tour ပြခန်း ဖွင့်လှစ်

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပုဂံဒေသရှိ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အသွင်အပြင်နှင့် ပုံရိပ်များကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး အထူးဂရုပြု ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းကြရမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုဂံမြို့ Bagan Information & Training Center-BITC သို့ ရောက်ရှိပြီး ပုဂံညောင်ဦးဒေသ၌ တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာ ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ဌာန သည် ဝန်ဆောင်မှုပေးသော ဌာနဖြစ်သည့်အပြင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အသွင်အပြင်နှင့် ပုံရိပ်များကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး အထူးဂရုပြုကာကွယ်ထိန်းသိမ်း သွားရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ထုတ်ပြန် ထားသော ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပုဂံဒေသ စိမ်းလန်း စိုပြည်ရေးအတွက် သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးရာတွင်လည်း ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုပုံရိပ်များ ဖုံးကွယ်မှုမရှိစေရေး ဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။



ထို့နောက် ပုဂံမြို့ Bagan Information & Training Center၌ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွား ဧည့်သည်များကို ပြသဆောင်ရွက်မည့် Virtual Reality Tour ပြခန်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဟိုတယ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း (ပုဂံဇုန်) ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး ပြခန်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Aureum Palace Hotel & Resort ကျန်စစ်သား

ခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဟိုတယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (ပုဂံဇုန်)မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံပွဲ သို့ တက်ရောက်ပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြား သည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ စစ်ဆေး၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်သည့် ဟိုတယ်

များကို Enchanting Myanmar Health & Safety Protocol အစီအစဉ်အရ အမျိုးသားအဆင့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ်ရာ Aureum Palace Hotel & Resort နှင့် Popa Mountain Resort Hotel မှ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ဒေသအဆင့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို ပုဂံ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပေးအပ်ရာ ဟိုတယ် များကိုယ်စား ဟိုတယ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း (ပုဂံဇုန်) ဥက္ကဋ္ဌက လက်ခံရယူသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး တောင်ကြီးဟိုတယ်ဧည့်ခန်းမ၌ ဟိုတယ်နှင့် ခရီး သွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ရှမ်းပြည်နယ် ညွှန်ကြား ရေးမှူးနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းတွင် အင်းလေးဒေသသည် သဘာဝ အမွေအနှစ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွား ဧည့်သည်များအတွက် ဆွဲဆောင်မှုတစ်ခုဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေ ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဆက်စပ်ဌာနများ၊ ပုဂံလိက လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပြီး မျက်ခြည်မပြတ် ကြည့်ရှုကာ ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အင်းလေးကန်အတွင်း ဗေဒါအမှိုက်များ ကင်းစင် စေရန်နှင့် ၎င်းကို သဘာဝမြေဩဇာထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လုပ်ငန်းရှင် များနှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုကို စည်းရုံး၍ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အိမ်ရာစီမံကိန်း ဆောက်လုပ်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေး - လားရှိုး - ဗန်းမော် - မြစ်ကြီးနား (ပြင်ဦးလွင်- မန္တလေး)လမ်းပိုင်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရှင်တော်ကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု ရေကြည်မြောက်ကွင်း ကွင်းအမှတ် (၅၀၆)တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မင်္ဂလာရန်ကင်း ပြည်သူ့အသင်းအိမ်ရာစီမံကိန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်တွင် မြို့ပြ နှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မြန်မာမြို့ပြနှင့် အခြေခံအဆောက် အအုံဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ပြည်သူ့အသင်း

အိမ်ရာ စီမံကိန်းကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက ကိုဗစ်ကာလ စီးပွားရေးထိခိုက်မှု ကုစားမှု (CERF) အစီအစဉ်အရ ပြည်သူများ အလုပ် အကိုင်ရရှိရေးနှင့် ဝင်ငွေနည်းပြည်သူများ နေရာ ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့အသင်းအိမ်ရာစီမံကိန်း အိမ်ရာအခန်း ၁၀၀၀၀ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လူဦးရေထူထပ်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြို့ကြီးများဖြစ်သည့် နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် အသင်းအိမ်ရာစီမံကိန်းကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁၁/၂၀၂၁)ဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်ချိန် အချိန်မီပြီးစီးရေး၊ အရည်အသွေး စံချိန်၊ စံညွှန်းပြည့်မီရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊

အဆောက်အအုံနှင့်အတူ ရေ၊ မီး၊ တစ်ပြိုင်တည်းရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အိမ်ရာ စီမံကိန်း ရေပေးဝေမှုဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံ၊ အိမ်ရာ စီမံကိန်း အဝင်/အထွက် လမ်းနေရာတို့ကို ကွင်းဆင်း ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် လမ်းဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြား ရေးမှူးရုံးတွင် အဆောက်အအုံဦးစီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ တံတားဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ဌာန ငါးခုတို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပေါင်းစုစွမ်းအား
မြန်ပြည်တစ်လွှား
အစဉ်ရှေးရှု
ပြည်ထောင်စု

၂၀၂၁ ခုနှစ် အဘိဓမ္မာ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်နှင့် ဝိသုဒ္ဓိမဂ်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အဘိဓမ္မာ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်နှင့် ဝိသုဒ္ဓိမဂ်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အဘိဓမ္မာစာမေးပွဲတွင် စာဖြေဌာနပေါင်း ၉၇ ဌာန ဖြေဆိုသူ ၅၁၃၃ ဦး၊ အောင်မြင်သူ ၃၆၅၁ ဦး၊ နှစ်ချင်းပေါက် သုံးဆင့်လုံး အောင်မြင်သူ ၃၉၃ ဦးရှိ၍ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စာဖြေဌာနများအနက် အမှတ်အများဆုံးဖြင့် ထူးချွန်ဆုရရှိသူများမှာ ပထမ၊ ခုအမှတ်- ခါး - ၄၀၊ မယမင်းသူ၊ ညောင်ခါးရှည်စာဖြေဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယ၊ ခုအမှတ်- တမ - ၁၀၊ ဒေါ်စံပယ်လှိုင်၊ တာမွေစာဖြေဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တတိယ၊ ခုအမှတ်-

တမ - ၁၁၊ ဒေါ်ရှုချင်၊ တာမွေစာဖြေဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့ ဖြစ်သည်။

အဘိဓမ္မာဂုဏ်ထူးဆောင်စာမေးပွဲတွင် စာဖြေဌာနပေါင်း ၆၇ ဌာန ဖြေဆိုသူ ၉၁၀၊ အောင်မြင်သူ ၇၅၇ ဦး၊ နှစ်ချင်းပေါက် သုံးဆင့်လုံးအောင်မြင်သူ ၁၇၂ ဦးရှိ၍ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စာဖြေဌာနများအနက် အမှတ်အများဆုံးဖြင့် ထူးချွန်ဆုရရှိသူများမှာ ပထမ၊ ခုအမှတ်- အမ - ၁၄၊ ဒေါ်ခင်နှင်းကြည်၊ အောင်မြေသာစံ စာဖြေဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယ၊ ခုအမှတ်- အမ - ၆၊ ဒေါ်နီလာအေး၊ အောင်မြေသာစံစာဖြေဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တတိယ၊ ခုအမှတ်- လှိုင် - ၆၈၊ ဒေါ်ခင်ဖြူဝင်း၊ လှိုင်စာဖြေဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့ ဖြစ်သည်။

ဝိသုဒ္ဓိမဂ်စာမေးပွဲတွင် စာဖြေဌာနပေါင်း ၅၆ ဌာန ဖြေဆိုသူ ၇၁၂ ဦး၊ အောင်မြင်သူ ၅၉၇ ဦး၊ နှစ်ချင်းပေါက် သုံးဆင့်လုံး

အောင်မြင်သူ ၁၂၅ ဦးရှိ၍ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စာဖြေဌာနများအနက် အမှတ်အများဆုံးဖြင့် ထူးချွန်ဆုရရှိသူများမှာ ပထမ၊ ခုအမှတ်- အမ - ၉၊ ဒေါ်စန်းစန်းဌေး၊ အောင်မြေသာစံ စာဖြေဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယ၊ ခုအမှတ်- လှိုင် - ၂၂၊ ဒေါ်ခင်ဝင်းရီ၊ လှိုင်စာဖြေဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တတိယ၊ ခုအမှတ်- မလ - ၂၊ မောင်စိုးသီဟ၊ မလှိုင် စာဖြေဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ ဖြစ်သည်။

အောင်စာရင်းအပြည့်အစုံကို နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ Website www.mahana.org.mm၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန Website www.mora.gov.mm နှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာန Website www.dra.gov.mm တို့မှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

“ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများအား သင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်မြို့နယ်ရှိ သီတာဂူချင်းတွင်း သာမဏေကျော်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အား PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက လက်လုပ်စိန်ပြောင်းများ၊ မီးတုတ်များဖြင့် အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မိခဲ့မှု၊ ဖျက်ဆီးမှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “ပုလဲမြို့နယ် အင်မထီးကျေးရွာအား PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်၊ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည့်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်း ၀၉ ၈၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ရန်ကုန်-ပြည်-မန္တလေး လမ်းပေါ်ရှိ ပန်းဆေးချောင်းတံတားဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၇
(၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့(စိန်ရတု) အထိမ်းအမှတ် ရန်ကုန်-ပြည်-မန္တလေးလမ်းပေါ်ရှိ အသစ်တည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် ပန်းဆေးချောင်း တံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်
ဖွင့်ပွဲသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး

ဗိုလ်ချုပ်ကိုကိုဦး၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေ၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးတို့က တံတားသစ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကမ္ဘည်းဆိုင်ဘုတ် အား စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာရည်

များ ပက်ဖျန်းပေးကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ပန်းဆေးချောင်းတံတားအပေါ်ဖြတ်သန်း ကြည့်ရှု၍ တက်ရောက်လာသူများအား ရင်းနှီးစွာ လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြသည်။

တံတားဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အဆိုပါ ပန်းဆေးချောင်းတံတားသစ်အား ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၁) တံတားအထူးအဖွဲ့(၄)က တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပြီး

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် လုပ်ငန်းများ စတင်ကာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်း အမျိုးအစား၊ အရှည် ပေ ၃၀၀၊ အကျယ် ၃၁ ပေ၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၈ ပေဖြစ်၍ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း ၁၁၅၀ ကုန်ကျ ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ရန်ကုန်-ပြည်-မန္တလေးလမ်းအား အသုံးပြု၍ အင်းဝမြို့နှင့် ဆက်စပ်သောမြို့များသို့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ သွားလာနိုင်မည့်အပြင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန် လာမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဒေသများ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးအခြေအနေများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပမည့် နေပြည်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်သည်။

အလှဆင်ထား
အဆိုပါအခမ်းအနားအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု များအဖြစ် နေပြည်တော်ရှိ လူစည်ကားရာ လမ်းဆုံ များတွင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ ဂုဏ်ပြုဆိုင်းဘုတ်များစိုက်ထူခြင်း၊ ပြည်ထောင်စု အလံတော်သယ်ဆောင်လာမည့် ရာဇသင်္ဂဟလမ်း တစ်လျှောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ အထိမ်းအမှတ်ပါ အလံများ စိုက်ထူထားခြင်းနှင့် ယင်းလမ်း တစ်လျှောက်ရှိ အပိုင်းများတွင် လျှပ်စစ်မီးရောင်များ



ဆိုင်းဘုတ်များ ဂုဏ်ပြုစိုက်ထူထားခြင်း၊ မဟာဗန္ဓုလ ပန်းခြံအတွင်း ရောင်စုံအလှပန်းများ ထွန်းညှိပြင်ဆင် ထားခြင်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ပြည်သူ့ဥယျာဉ်၌ ရောင်စုံ အလှပန်းများပြင်ဆင်၍ ဂုဏ်ပြုဆိုင်းဘုတ် စိုက်ထူ ထားခြင်း၊ ဦးဝိစာရအပိုင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ဦးထောင်ဘိုအပိုင်းနှင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ် ဟံသာဝတီ အပိုင်းတို့၌ ရောင်စုံမီးအလှပန်း ဆင်ယင်ထားခြင်းနှင့် ဆိုင်းဘုတ်များ ဂုဏ်ပြုစိုက်ထူထားခြင်းများဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားကြသည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်လျက်ရှိ
အလားတူ အခြားပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးတွင်လည်း (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုသည့်အနေဖြင့် ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဟံသာဝတီအပိုင်း အလားတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံတားမြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမ၌

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ တက္ကသိုလ်များ၏ (ဘွဲ့ကြို)သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်မည့် ကြေညာချက်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးပညာနည်းပညာတက္ကသိုလ်များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) တို့တွင် အောက်ဖော်ပြပါသင်တန်းများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၈)ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက သက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များ၏ Facebook Page, Website တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခြင်း၊ တက္ကသိုလ်များသို့ တိုက်ရိုက်စုံစမ်း မေးမြန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါ သည်။

နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီအက်စ်အပိုင်း(က) (၂/၂၀၂၂)အတန်းသစ်

- ❖ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၏ စတုတ္ထနှစ် ဘီဒီအက်စ်(၁/၂၀၂၀)(ပုံမှန်)သင်တန်းနှင့် တတိယနှစ် ဘီဒီအက်စ်(၁/၂၀၂၀) (ပုံမှန်)သင်တန်း
- ❖ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာ တက္ကသိုလ်များ၊ သူနာပြုတက္ကသိုလ်များ၊ အခြေခံ ကျန်းမာရေး တက္ကသိုလ်(မကွေး)နှင့် တိုင်းရင်းဆေး တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)တို့၏ တတိယနှစ်(၁/၂၀၂၀) (ပုံမှန်)သင်တန်းများ

❖ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၏ နောက်ဆုံးနှစ် အမ်ဘီဘီ အက်စ် အပိုင်း(ခ) (၂/၂၀၂၂) အတန်းသစ်နှင့်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းဖွင့်လှစ်မည့် နေ့ရက်မတိုင်မီအထိ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားနိုင်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်အသီးသီး၏ နေ့သင်တန်းနှင့် အဝေးသင်သင်တန်း ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံဘာသာရပ်များသို့ ဝင်ခွင့်မလျှောက်ထားရသေးသဖြင့် ဝင်ခွင့်လျှောက်ထား လိုသူများသည် မိမိပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးများ (သို့မဟုတ်) အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန(ရန်ကုန်)တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် လမ်းညွှန်စာအုပ်နှင့် လျှောက်လွှာပုံစံ တစ်စုံလျှင် ကျပ်၁၀၀၀/နှုန်းဖြင့် ထုတ်ယူနိုင်ပြီး ကျောင်းဖွင့်လှစ် မည့်နေ့ရက်မတိုင်မီအထိ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန(ရန်ကုန်) သထုံလမ်း ကမာရွတ် မြို့နယ်သို့ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့်ကာလအတွင်း ဆွမ်းကိစ္စရပ်များအဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ် အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန် တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကချင် ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ရှိ ဓမ္မရက္ခိတ ဝန်းသို့ ကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ

ကြီး ပြည်မြို့နယ်ရှိ ကြည်သာအေးမြကျောင်းတိုက် သို့ လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေး သာစံမြို့နယ်ရှိမေမသတီတောင်သမန်ကျောင်းတိုက် သို့လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ်ရှိ မရမ်းကျောင်းတိုက်နှင့် သထုံမြို့နယ်ရှိ နန္ဒဝန် ကျောင်းတိုက်တို့သို့လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တို့ရှိ တာဝန် ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုဗစ်-၁၉ စင်တာများသို့ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ တွင် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ကုလားပဲ အမယ်သုံးမျိုးကို ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများမှ ရဟန်း၊ သာမဏေများအတွက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလတ်တလောဖြစ်ပွားနေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ကုသရေးအတွက် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အင်အားဖြည့်အစားအစာများကို ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် ကော့သောင်းခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးနိုင်နှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများက ကော့သောင်း မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ကိုဗစ်စင်တာသို့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးများ၊ အင်အားဖြည့်အစားအစာများနှင့် ရေသန့် များ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့ရာ အဆိုပါ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်၊ ဒေါက်တာ လင်းထိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူသည်။
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် များရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာများသို့လည်း ဆက်လက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပညာ သင်တန်းဖွင့်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာ့ရိုးရာ ခြင်းလုံးခတ်ပညာသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန် မြို့ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်ပညာရေးဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။
အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဦးစိုးတင့်၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်လွင်နှင့် အမှုဆောင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သင်္ဃန်းကျွန်း ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ကျောင်းအုပ်ကြီး နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာခြင်းလုံး အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်လွင်က အမှာ

စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းတင့်က မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံး အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်္ဃန်းကျွန်းပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်ငြိမ်းသီအောင်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။
“မြန်မာ့ရိုးရာအားကစားနည်းစစ်စစ် ဖြစ်တဲ့ရိုးရာခြင်းလုံးခတ် အတတ်ပညာကို အခြေခံပညာကျောင်းများအထိ ရောက်စေ ချင်လို့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှလည်း ကျောင်းသား လူငယ်တွေ ရိုးရာခြင်းလုံးပညာကို စိတ်ဝင်စားပြီး လေ့ကျင့်ကြမယ်ဆိုရင် တစ်ချိန်မှာ နိုင်ငံလက်ရွေးစင်များအထိ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီသင်တန်းကိုဝါရင့်ခြင်းပညာရှင် တွေက ရိုးရာခြင်းခတ်ပညာအခြေခံထိ ခြောက်ချက်ကနေ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် သင်ကြားပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ

ဦးသက်လွင်က ပြောသည်။
“အခြေခံပညာကျောင်းတွေရဲ့ သင်ရိုး ညွှန်းတမ်းမှာလည်း သင်ခန်းစာ၊ စစ်ဆေး ရေးဆွဲသွားဖို့အတွက်ကြောင့် ဒီသင်တန်း ကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ သင်တန်း နည်းပြတွေ လက်တွေ့သင်ကြားပေးမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် မိမိတာဝန်ကျရာ ကျောင်း တွေမှာ အခြေခံစနစ်တကျ ပြန်လည် သင်ကြားပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု သင်္ဃန်းကျွန်း ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်ငြိမ်းသီအောင်က ပြောသည်။
အဆိုပါသင်တန်းသို့ သင်္ဃန်းကျွန်း ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာအတတ်ပညာသင်တန်းမှ ဆရာဆရာမ ၁၅၀ ခန့် တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဗလစိုး



စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝမှုနှင့် . . . ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီဟူသည်

မိုးမြင့်

နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်အတွက် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီကို တည်ဆောက်သွားမည်ဟု အလေးအနက်အာမခံထားပါသည်။ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်သည် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီနှင့် နိုင်ငံရေးစနစ်တစ်ခုအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်တစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ ၁၃၅ မျိုးသော တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွက် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီစနစ်သည်သာ အသင့်တော်ဆုံးဖြစ်သည်ဟုလည်း ဆိုထားပါသည်။

အတုယူ ခိုးချစရာမလိုပါ
ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင် မိမိနိုင်ငံနှင့်ဆီလျော်လိုက်ဖက်သော ခိုင်မာသည့်ဒီမိုကရေစီစနစ်တစ်ခု တော့ ရှင်သန်မြဲမြံဖို့လိုအပ်သည်။ ပုံစံအမျိုးမျိုးသော ဒီမိုကရေစီစနစ်အမျိုးမျိုးကိုလည်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် တွေ့ရပါလိမ့်မည်။ ပုံစံမျိုးစုံထဲကမှ မိမိနိုင်ငံ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းနှင့် နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်များ၊ ပထဝီဝင်နှင့် တိုင်းရင်းသားများအနေအထား၊ နိုင်ငံသားများ၏ နိုင်ငံရေးအသိအမြင်ကြွယ်ဝမှု၊ ဘာသာသာသနာ၊ ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံများ အပေါ်မူတည်၍ ပုံစံတစ်မျိုးကိုကျင့်သုံးသင့်သည်။

နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များ၏ပုံစံသည် သူ့ပုံစံနှင့် သူသာဖြစ်သည်။ သူ့အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် သူနှင့်လိုက်ဖက်သလို ကျင့်သုံးသည်ဖြစ်၍ အတုယူခိုးချစရာမလို။ ကောင်းသောကျင့်စဉ်နှင့် အသုံးတည့်မည့်အချက်များကိုသာ ယူရပါမည်။ ကောင်းလှပါသည်ဆိုသော ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များ အနက်မှ မိမိနိုင်ငံနှင့်ဆီလျော်စွာ လက်တွေ့ကျကျ ထုတ်ယူအသုံးချနေသော ပါတီစုံမဟုတ်သည့် တစ်ပါတီအုပ်ချုပ်သည့် နိုင်ငံများစွာလည်းရှိနေပြီး ထိုနိုင်ငံများတွင် နိုင်ငံတည်ငြိမ်ပြီး စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများစွာ ရှိနေသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။

ဒီမိုကရေစီကိုတလွဲအသုံးချနေခြင်းကြောင့်သာ ဒီမိုကရေစီအမည်ခံထားသော်လည်း ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများအတိုင်းမဖြစ်သည့် နိုင်ငံများစွာလည်း ရှိသည်။ ဒီမိုကရေစီဆိုသော အမည်ပညတ်ကို ကိုယ်ပိုင်ဥစ္စာအဖြစ် တလွဲသုံးပြီး အခြားသူများ



အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဒီမိုကရေစီကို မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေး ဦးတည်ကာ မြို့နယ်ရဲစခန်းများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ရာ ၁၄-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့က လှိုင်သာယာရဲစခန်းအား အကြမ်းဖက်သမားများက အကြမ်းဖက်မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ကိုတော့ ဒီမိုကရေစီမရှိဘူးဆိုကာ ဘယ်ပေတံဖြင့် တိုင်းသည်မသိ၊ လက်ညှိုးထိုးစွပ်စွဲနေသော ဒီမိုကရေစီဘိုးအေနိုင်ငံကြီးများလည်းရှိသည်။ ဒီလို ဒီမိုကရေစီ အနိုင်ကျင့်နေသောနိုင်ငံများကြောင့်လည်း တန်ဖိုးထားခံရသောဒီမိုကရေစီမှာ တန်ဖိုးများယုတ်လျော့လာနေသည်။ နောက်ပြန်ဆွဲနေသည်ပျက်စီးလွယ်နေသည်ကို ဝမ်းနည်းစွာတွေ့မြင်နေရသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်အချို့မှာ ဒီမိုကရေစီ တန်ဖိုးကျနေသည်ကို ထင်ထင်ရှားရှားတွေ့ရပါလိမ့်မည်။ နိုင်ငံရေးသမားများကိုယ်တိုင် ဒီမိုကရေစီ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းမသိ၊ စံနှုန်းအတိုင်းမကျင့်၊ အတ္တများပြီး ဒီမိုကရေစီတန်ဖိုးကို ပျက်အောင်လုပ်နေကြ၍ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီဆိုသော ဝေါဟာရ၏ ရှေ့တွင် မိမိအကျိုးစီးပွားအတွက် နာမဝိသေသန

အမျိုးမျိုးကိုချဲ့ထွင်၍ လှည့်ပတ်သုံးစွဲနေကြပြီး အဓိပ္ပာယ်အမျိုးမျိုးကို လိုသလိုကောက်ယူနေကြခြင်းကြောင့်လည်း ဖြစ်နိုင်သည်။ ပြည်သူများက တော့ ဒီမိုကရေစီအသံကြားလိုက်သည်နှင့် ငါတို့ဘဝတွေ နေ့ချင်းညချင်းကောင်းစားသွားတော့မယောင်ယောင် ဆန္ဒစောပြီး အကောင်းမြင်လွန်းသောကြောင့်လည်းဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီစနစ်အပေါ်တွင် ပြည်သူတို့၏ မျှော်လင့်ချက်ကြီးမားနေခြင်းကိုလည်း အဆိုးမဆိုသာပါ။ အဓိပ္ပာယ်ကိုက “ပြည်သူတို့ဆီက ဆင်းသက်လာသောအာဏာကို ပြည်သူတို့အကျိုးအတွက် ပြည်သူ့ကိုတာဝန်ခံ၍ ပြည်သူထံသို့ ပြန်လည်စီးဆင်းစေခြင်း” ဖြစ်သည်ဟု ဆိုထားသည်မဟုတ်ပါလား။ ပြည်သူထံမှလာသော အာဏာကို တလွဲအသုံးချနေ၍သာ ပြည်သူ့အကျိုးရေးရှုမှုမရှိသည့်အခါတွင်သာ အဆိုးဘက်သက်ရောက်မှုက ကြီးမားသွားခြင်းဖြစ်သည်။

စစ်မှန်မှုဟူသည်
တကယ်တော့ “စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသော” ဆိုသည့်စကားစုနှင့် ပုံပိုးထားသော ဒီမိုကရေစီဆိုသောအဓိပ္ပာယ်သည် အနှစ်သာရများစွာ ရှိနေသည်ကို သတိထားမိပါသည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်သုံးနေပြီး ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝမတိုးတက်၊ မတည်ငြိမ် မငြိမ်းချမ်းဘူးဆိုလျှင် ကျင့်သုံးနေသည်ဆိုသော ဒီမိုကရေစီသည် စစ်မှန်သည်ဟု ဘယ်နည်းနှင့်မျှ မဆိုနိုင်ပါ။ ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများအတိုင်းဆောင်ရွက်နေပါသည်ဆိုသူတို့၏ အသိမှားအမြင်မှား၊ ဖောက်လွှဲဖောက်ပြန်မှုများကြောင့်သာဖြစ်ရသည်ဟု တစ်ထစ်ချဆိုနိုင်ပါသည်။

အများဆန္ဒအရ ပြည်သူထံမှလာသော အာဏာကို ပြည်သူ့အတွက် ပြန်လည်အသုံးပြုသလား၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှု၍ အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်မည့်သူအားလုံးရော ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြု၍ ပါဝင်ခွင့်ရပါရဲ့လား။ အတ္တများပြီး တန်းတူညီမျှမှုရော ရှိကြပါရဲ့လား။ အများအကျိုး

အတွက် အနည်းစုဆန္ဒကိုရော အလေးထားပါရဲ့လား။ တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှုရော ရှိကြရဲ့လား။ ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြုသည်ဆို၍ ထင်သာမြင်သာ ရောရှိရဲ့လား။ ပြည်သူများကိုယ်တိုင် လွတ်လွတ်လပ်လပ်တရားမျှတစွာဖြင့် မဲပေးခွင့်ရောရကြပါရဲ့လား။ ရိုးသားပြီး သည်းခံစိတ်မွေးနိုင်ကြရဲ့လား။ စည်းကမ်းရှိပြီး ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှု ရောရှိရဲ့လား။ အဂတိကင်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ရှိပါသလား။ စသည်ဖြင့်မေးခွန်းများစွာဖြင့် တိုင်းတာသောအချက်များသည် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများပင်ဖြစ်သည်။

ဘယ်လိုပုံစံဖြင့် ဒီမိုကရေစီကို ကျင့်သုံးသည်ဖြစ်စေ ထိုထိုစံနှုန်းများကတော့ ဒီမိုကရေစီ၏ အသက်သွေးကြောများပင်ဖြစ်သည်။ ထိုစံနှုန်းများ ပျောက်လျှင် ဒီမိုကရေစီလည်း ပျောက်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုစံနှုန်းများမရှိလျှင် စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီမရှိဟုဆိုချင်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်ရုံ၊ ပြည်သူ့အစိုးရဖြစ်ရုံနှင့်လည်း မလုံလောက်ပါ။ လုပ်သမျှသည် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို ထိထိရောက်ရောက်နှင့် အမှန်တကယ်ဖြစ်ထွန်းစေမှသာ စစ်မှန်သောဒီမိုကရေစီဟု ခေါ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

လွတ်လပ်မှုနှင့် စည်းကမ်းပြည့်ဝမှု ဒီမိုကရေစီတွင် လွတ်လပ်မှုဟူသော စကားလုံးကိုလည်း တွင်တွင်ကျယ်ကျယ်သုံးကြသည်။ လွတ်လပ်စွာ ဟောပြောစည်းရုံးခွင့်၊ အသင်းအပင်းများဖွဲ့စည်းထူထောင်ခွင့်၊ မဲပေးရွေးချယ်တင်မြှောက်ခွင့်၊ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ခွင့်၊ သတင်းရယူခွင့် စသည်ဖြင့်ဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်စွာဟူသော စံနှုန်းအောက်တွင်ပင် ပရမ်းပတာလွတ်လပ်မှုကြောင့် ဒီမိုကရေစီသည် ကျဆုံးနိုင်ခြေရှိပြန်သည်ကို သတိထားရန်လိုသည်။ စည်းမရှိကမ်းမရှိ လွတ်လပ်မှုမျိုးသည် အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍကို ထိခိုက်နိုင်သည့်အပြင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပေါ်တွင်လည်း ဆိုးရွားသောသက်ရောက်မှုရှိသောကြောင့်ဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၉ သို့ □

အများဆန္ဒအရ ပြည်သူထံမှလာသောအာဏာကို ပြည်သူ့အတွက် ပြန်လည်အသုံးပြုသလား၊ ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှု၍ အမှန်တကယ် အလုပ်လုပ်မည့်သူအားလုံးရော ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြု၍ ပါဝင်ခွင့်ရပါရဲ့လား။ အတ္တများပြီး တန်းတူညီမျှမှုရော ရှိကြပါရဲ့လား။ အများအကျိုးအတွက် အနည်းစုဆန္ဒကိုရော အလေးထားပါရဲ့လား။ တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှု ရောရှိကြရဲ့လား။ ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြုသည်ဆို၍ ထင်သာမြင်သာရော ရှိရဲ့လား။ ပြည်သူများကိုယ်တိုင် လွတ်လွတ်လပ်လပ် တရားမျှတစွာဖြင့် မဲပေးခွင့်ရော ရကြပါရဲ့လား။ ရိုးသားပြီး သည်းခံစိတ်မွေးနိုင်ကြရဲ့လား။ စည်းကမ်းရှိပြီး ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာမှုရောရှိရဲ့လား။ အဂတိကင်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိပါသလား စသည်ဖြင့်မေးခွန်းများစွာဖြင့် တိုင်းတာသောအချက်များသည် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများပင်ဖြစ်

□ စာမျက်နှာ ၈ မှ

တစ်ဦးချင်းဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး အကာအကွယ်အောက်တွင် လွတ်လပ်ခွင့် ရှိသော်လည်း အများပြည်သူအတွက် အနှောင့်အယှက်မဖြစ်စေသင့်၊ အမုန်းတရားအတွက် ထိုးနှက်မှုတစ်ခုမဖြစ်သင့်၊ အစိုးရ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို အကြည်ညိုမပျက်စေသင့်၊ လူတစ်ဦးတစ်ဦး၏ လွတ်လပ်မှုက အများကိုမထိခိုက်သင့်ဟု ယူဆသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ လွတ်လပ်သည့်အတွေးအခေါ်များကြောင့်ပင် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သွားတတ်သည်ကို သတိမူသင့်ပါသည်။ လွတ်လပ်မှုကို ထိန်းကွပ်သည်မှာ စည်းကမ်းဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်မှုနှင့် စည်းကမ်းသည် ဒွန်တွဲနေပြီး စည်းကမ်းမဲ့ခြင်းသည် လွတ်လပ်မှုကို ဖျက်ဆီးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ဒီမိုကရေစီ၏တန်ဖိုးကို အကဲဖြတ်ရာတွင် ဆောင်ရန်၊ ရောင်ရန် စည်းကမ်းသည် မရှိမဖြစ်အရာဖြစ်သည်။ ဥပဒေကို ရိုသေလေးစားလိုက်နာပြီး စည်းကမ်းနှင့်အညီ နေထိုင်တတ်သည့် နိုင်ငံသားများရှိသည့်နိုင်ငံတွင်သာ ကျင့်ဝတ်နှင့် ညီသော ဒီမိုကရေစီတန်ဖိုးများ မြင့်မားနေတတ်ပြီး စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအဖြစ်ဟူ၍လည်း သတ်မှတ်ထိုက်ပါသည်။

ဘာသာတရားအဆုံးအမများနှင့်ထပ်တူ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်

စနစ်တစ်ခုမှ စနစ်တစ်ခုသို့ အသွင်ကူးပြောင်းစေ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတိုင်းတွင် အဓိကတွေ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုမှာ အားပြိုင်မှုပင်ဖြစ်သည်။ မရင့်ကျက်သေးသည့်သဘောက အလွဲလွဲအချော်ချော်ဖြစ်တတ်သည်ကို အထူးသတိပြုရန်လိုပါသည်။ ဒီမိုကရေစီကို အသက်သွင်းလိုက်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ပါလာသည်က မဏ္ဍိုင်သုံးရပ်အကြား အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းမှုပင်ဖြစ်သည်။

မဏ္ဍိုင်သုံးရပ်စလုံးတွင် တစ်ပါတီတည်းကြီးစိုးသွားသည့်အခါ ပို၍ဆိုးသွားသည်။ ရံဖန်ရံခါ နိုင်ငံရေးအားပြိုင်မှုမျိုး သို့မဟုတ် ဒီမိုကရေစီအာဏာရှင်ပုံစံမျိုးအထိ ရောက်သွားတတ်သည်။ လျှောက်လှမ်းမည့် ဒီမိုကရေစီအတွက် အလွန်အန္တရာယ်ကြီးလှ၍ သတိထားလျှောက်လှမ်းပြီး ကောင်းမွန်သော နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုတစ်ရပ်ကို တည်ဆောက်ယူရပါမည်။

အချုပ်အခြာနှင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကိုသာ အခြေခံသော၊ ဗြဟ္မာစိုရ်တရားလေးပါး ကိုယ်ကျင့်သီလ မဓမ္မတရားကိုအခြေခံသော၊ အမျိုးဘာသာ သာသနာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကောင်းများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်သော



၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ ရွေးကောက်ပွဲစနစ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။

ဘုံရပ်တည်ချက်များရှိသည့် မြန်မာ့နည်းမြန်မာ့ဟန် ဒီမိုကရေစီသည်သာ နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားများအားလုံးအတွက် ပို၍အကျိုးရှိမည်ထင်ပါသည်။ မြန်မာ့နည်းမြန်မာ့ဟန်ဆို၍ အများစုလက်ခံသော ဒီမိုကရေစီစနစ်များဆိုသည်ကို ပစ်ပယ်ထားခြင်းလည်းမဟုတ်ပါ။ ဗုဒ္ဓဘာသာအပါအဝင် မည်သည့်ဘာသာတွင်မဆို သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရှိပြီးသားကိုယ်ကျင့်သီလဆိုင်ရာလမ်းညွှန်ချက် အဆုံးအမများသည် ယနေ့ခေတ်ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များနှင့် ကိုက်ညီသည်ဖြစ်၍ ထိုဘာသာတရားအဆုံးအမများအတိုင်း ကျင့်ကြံလိုက်နာခြင်းသည်ပင် ဒီမိုကရေစီစနစ်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ပါတီစုံဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် ပြည်သူ့ဆန္ဒကို အကောင်အထည်ဖော်မည့် ကိုယ်စားလှယ်များသည် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများမှတစ်ဆင့် ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြရသည်။ ထိုအခါ ပြည်သူ့ဆန္ဒအမှန်ဖြစ်စေမည့် ရွေးကောက်ပွဲများအတွက် လွတ်လပ်ပြီး သန့်ရှင်းတရားမျှတရန် လိုအပ်ချက်သည် အထူးအရေးကြီးလာပါသည်။

ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိပြီး လွတ်လပ်၊ သန့်ရှင်း၊ တည်ငြိမ်၊ လုံခြုံသောရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုသည် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝမှုဂုဏ်ပုဒ်ကို ထင်ဟပ်သကဲ့သို့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမရှိသော မည်သည့်ရွေးကောက်ပွဲများမဆို ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို အကြီးအကျယ် ပြောင်းလဲပြီး အဆိုးသဘောသက်ရောက်မှုများစွာ ရှိနိုင်သည့်အတွက် သန့်ရှင်းပြီးတရားမျှတမှုကို အထူးလိုအပ်ခြင်းလည်းဖြစ်ပါသည်။

ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသောပြည်ထောင်စု

ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်အိမ်မက်အတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး ဖိတ်ခေါ်မှုများနှင့် အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးခြေလှမ်းများ ယခုကာလကတည်းက စတင်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်မှုအကြိမ်ကြိမ်နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်တွင် စစ်ဘက်/ အရပ်ဘက်/ တိုင်းရင်းသားမျိုးစုံ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှုများက သက်သေခံနေပါသည်။ လွှတ်တော်များမှာ မတူကွဲပြား တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ကိုယ်စားပြုနိုင်ရပါမည်။ ထို့အတွက်လည်း အချိုးကျ ကိုယ်စားပြုရွေးကောက်ပွဲစနစ် (PR)ကို သွားနေပါပြီ။

PR က မတူညီမှုများအတွက် တူညီသောအခွင့်အရေးများပေးနိုင်တော့မည်လား၊ လူနည်းစု၏ ဆန္ဒနှင့်အသံကို ပိုမိုကြားနိုင်၊ ဆောင်ရွက်နိုင်တော့မည်ဟု ခံယူချက်နှင့်အညီ တန်းတူရည်တူအခွင့်အရေးများကို PR စနစ်က ပို၍ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းရှိမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ PR သည် ဖက်ဒရယ်၏အခြေခံပင်ဖြစ်သည်။ မတူကွဲပြားသောဒေသများ၊ လူမျိုးများအကြား ပေါင်းစည်းနေထိုင်၍ စုစုပေါင်းစည်းလုပ်ကြံကြံပြီး လုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့်အာဏာသုံးရပ်ကို ခွဲဝေကျင့်သုံးကာ မျှဝေခံစားခြင်းဟူသော သဘောတရားကို အခြေခံထားသည်ကိုတွေ့ရသည်။ လက်ရှိမိမိတို့နိုင်ငံအနေအထားနှင့် ပို၍သဟဇာတဖြစ်ပါသည်။

ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အစ စာသင်ကျောင်းကသာ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝမှု လမ်းကြောင်းမှန်ကို ပြည်တွင်းအားကိုအခြေခံ၍ ပြည်သူ့အားလုံး

ပူးပေါင်းပါဝင်မှသာလျှင် ရရှိနိုင်ပါမည်။ ရေရှည်အစီအစဉ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတွင်ကျင့်သုံးမည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် လိုက်ဖက်မည့် လူသားအရင်းအမြစ်များစွာကို ပညာရေးကိုအခြေခံ၍ မွေးထုတ်ရန် လိုအပ်နေပါသေးသည်။ ရေတိုအစီအစဉ်ကတော့ တည်ငြိမ်သောနိုင်ငံရေးဖြစ်ရန် လိုအပ်ချက်နှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားသွန်ကြိုပေးဆောင်ရွက်ရေးပင်ဖြစ်သည်။

စိန်ခေါ်မှုလည်းကြီးမားဆဲဖြစ်သည်။ စာသင်ကျောင်းများက အစပြုလိုက်သော လောကီတိကျင့်ဝတ်သင်ရိုးများကသာ စံပြုနိုင်ငံသားကောင်းများကို မွေးထုတ်ပေးရာရောက်ပြီး ထိုထိုသော နိုင်ငံသားကောင်းများကသာ မိမိတို့လိုချင်သော တန်ဖိုးမြင့်ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ကို ပုံဖော်နိုင်မည်ဟုယုံကြည်ပါသည်။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး တန်ဖိုးထားမှု၊ လေးစားမှု၊ နားလည်ပေးမှု၊ ရိုးသားဖြူစင်မှု၊ အမျိုးချစ်စိတ် နိုင်ငံချစ်စိတ်ရှိမှု၊ ဘာသာတရားယဉ်ကျေးမှုကို ရိုသေကိုးရှိုင်းမှု၊ အများဆန္ဒ၊ အနည်းစုဆန္ဒကို လေးစားမှု၊ အဆိုးအကောင်းချိန်ဆတ်မှု၊ စဉ်းစားဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်စွမ်းအား၊ စည်းကမ်းဥပဒေ လေးစားလိုက်နာတတ်မှု၊ တာဝန်ယူတာဝန်ခံတတ်မှု စသည်စသည်အချက်များသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်၊ မိမိတို့လျှောက်လှမ်းချင်သော မည်သည့်ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ် မည်သည့်ပုံစံအတွက်မဆို မျိုးစေ့ကောင်း၊ ခိုင်မာသော အခြေခံအုတ်မြစ်များပင်ဖြစ်ပါသည်။

ယခုတင်ပြခဲ့သောအချက်များသည် အနာဂတ်တွင် ပုံဖော်တော့မည့် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီအဆောက်အအုံတစ်ခုမှာ ကြုံတွေ့ရနိုင်သော စိန်ခေါ်မှုများနှင့်အတူ ရင်ဆိုင်နိုင်ရန်နှင့် သင်ခန်းစာယူရမည့်အချက်များဖြစ်ပါသည်။ ယခုကာလ အနှောင့်အယှက်များက ဒီမိုကရေစီအရေးထက် နိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးကို ဦးတည်နေသည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။ ဒီမိုကရေစီကိုလိုချင်လျှင် ဒီမိုကရေစီပုံရိပ်များ ကျဆင်းအောင်ပြုမူသည့် အပြုအမူများအားလုံးကို ရှောင်ရှားဖယ်ရှားကြရမည် သာဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

တစ်ဦးချင်းဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးအကာအကွယ်အောက်တွင် လွတ်လပ်ခွင့်ရှိသော်လည်း အများပြည်သူအတွက် အနှောင့်အယှက်မဖြစ်စေသင့်၊ အမုန်းတရားအတွက် ထိုးနှက်မှုတစ်ခုမဖြစ်သင့်၊ အစိုးရ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို အကြည်ညိုမပျက်စေသင့်၊ လူတစ်ဦးတစ်ဦး၏ လွတ်လပ်မှုက အများကိုမထိခိုက်သင့်ဟု ယူဆသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ လွတ်လပ်သည့်အတွေးအခေါ်များကြောင့်ပင် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သွားတတ်သည်ကို သတိမူသင့်ပါသည်။ လွတ်လပ်မှုကို ထိန်းကွပ်သည်မှာ စည်းကမ်းဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်မှုနှင့် စည်းကမ်းသည် ဒွန်တွဲနေပြီး စည်းကမ်းမဲ့ခြင်းသည် လွတ်လပ်မှုကို ဖျက်ဆီးခြင်းပင်ဖြစ်

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

ညီနောင်ထု တည်ထောင်ပြု စိန်ရတု ပြည်ထောင်စု

ကမ္ဘာနိုင်ငံအသီးသီးသည် သမိုင်းနောက်ခံ အချက်အလက်ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် မိမိနိုင်ငံ ရေရှည် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဦးတည်ဖော်ဆောင်ကြသည်။ မတူကွဲပြားမှုအလွှာများကို အတတ်နိုင်ဆုံးလျှော့ချ၍ သင့်တော်သောနည်းလမ်းများကို အသုံးပြုကြသည်။ ပေါင်းစည်းသောပုံစံဖြင့် နိုင်ငံကို ကိုယ်စားပြုခဲ့ကြသည်။ စနစ်ကောင်းကို ရွေးချယ် အသုံးပြုမှု အားသာချက်သည် လွန်စွာထိရောက်မှု ရှိသည်။ စနစ်ကောင်းဟုဆိုရာတွင် တိကျသော ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းမှု၊ စီမံဆောင်ရွက်မှုကို ရည်ညွှန်းပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများသည် အဆိုပါစနစ်ကောင်းကိုတစ်ပြေးညီလေးစားလိုက်နာ ရန်လိုအပ်သည်။ လူတန်းဖိုးနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်သိက္ခာ မြှင့်တင်နိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်ကို စောင့်ရှောက်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအုတ်မြစ်

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း သည် နိုင်ငံ၏စီမံအုပ်ချုပ်ပုံစံကောင်းမွန်မှုကို ဖော်ညွှန်းသော်လည်း လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ စည်းကမ်း လိုက်နာမှုအပေါ်တွင် တည်မှီနေသည်။ လူတန်းဖိုးကို အစွမ်းကုန်မြှင့်တင်ပြီး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးရေး လမ်းမထက်ကို တက်လှမ်းလာကြခြင်းသာ ဖြစ်သည်။ သဘောထားတင်းမာမှု၊ ငြင်းခုံမှုများသည် နေရာတိုင်းတွင် တည်ရှိနေမည်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံအရေးအလေးပေးစဉ်းစားသူတိုင်း၏ နှလုံးအိမ် တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးအုတ်မြစ် ခိုင်မာနေမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ခိုင်မာတောင့်တင်းမှုကို ကြည့်လိုလျှင် စည်းလုံးညီညွတ်မှုပေတံဖြင့်သာ တိုင်းတာသိရှိနိုင်သည်။ စည်းလုံးမှုသည် အစဉ်မရှိ၊ သွေးခွဲသပ်လျှို့သူများ၊ မြောက်ထိုးပင့်ကော်သူများ၏ ဉာဏ်များအောက်တွင် ပြိုကွဲကြရသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်းလုံး ညီညွတ်မှုသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်။ ထင်းစည်း ပမာပြုထားသည့် စည်းလုံးမှု၏အင်အားကို မျက်ဝါး ထင်ထင် သိရှိနိုင်သည်။ ထင်းကို တစ်ချောင်းချင်း ချိုးလျှင် ကျိုးနိုင်သကဲ့သို့ စည်းလုံးမှုမရှိလျှင် ပြည်ပ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုရန်စွယ်အမျိုးမျိုး၊ ကျူးကျော်မှု ပုံစံအမျိုးမျိုး ခံရနိုင်ဖွယ်လည်းရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုဖွဲ့တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း အတွေး အမြင်ချင်းဖလှယ်၍ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာသည့် နည်းလမ်းဖြင့် နိုင်ငံ့အကျိုး ရှေးရှုဆောင်ရွက်ကြရပါ မည်။ ရှုထောင့်အမြင် မှန်ကန်စွာဖြင့် နိုင်ငံ့အကျိုး ရှေးရှုတည်ဆောက်ကြလျှင် ပြည်ထောင်စုကြီး



အမြန်ဆုံး အေးချမ်းသာယာလာမည်ဖြစ်သည်။
စီးပွားရေးစနစ်တစ်ရပ်
 ရှုပ်ထွေးသော အခက်အခဲစိန်ခေါ်မှုများသည် နိုင်ငံတိုင်းကြုံတွေ့ရသည့် ပြဿနာများဖြစ်ပေ သည်။ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တိုင်းရင်း သားအားလုံးဆီသို့ သွယ်ဝိုက်ရောက်ရှိလာမည်သာ ဖြစ်သည်။ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုသည် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို များစွာနောက်ကျစေပြီး ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးအခန်းကဏ္ဍများကိုလည်း အားပျော့စေသည်။ ပိုမိုအားကောင်းသော စီးပွားရေး တစ်ရပ်ထူထောင်ရာတွင် ပြည်တွင်း၌ ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ဝယ်ယူသုံးစွဲခြင်း၊ ပြည်ပတင်ပို့ခြင်း ကျင့်စဉ်များကို အားပေးဖော်ဆောင်ရမည်ဖြစ် သည်။ စီးပွားရေးစနစ်တစ်ရပ်သည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်မှုကိုပါ လမ်းဖွင့်ပေးသောစနစ်ဖြစ်သဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစုများ ပိုမိုများပြားလာရေးအဓိက ကျသည်။ နိုင်ငံအတွင်း စနစ်ကျသော အခြေခံ အဆောက်အအုံများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖွံ့ဖြိုးလာပါက စီးပွားရေး ဟန်ချက်ညီသည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။
အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်
 အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်သည် ထိန်းသိမ်းအပ် သော ယဉ်ကျေးမှုအမွေဖြစ်ပေသည်။ ပြည်ထောင်စု ဖွဲ့တိုင်းရင်းသားများ၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ စရိုက် လက္ခဏာများသည် လွန်စွာချစ်စရာကောင်းပေ

ထက်ဝေအောင်(စစ်ကိုင်း)

ကြရမည်ဖြစ်သည်။
 ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံသည် နယ်ပယ်ကဏ္ဍ အသီးသီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတက်ကိုလှည့် ရွက်ကို ဖွင့်၍ အလေးပေးဖော်ဆောင်နေချိန်ဖြစ်ပေသည်။ ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းတကျ လွတ်လပ်စွာရေးသား ခွင့်၊ ပြောဆိုခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများ ရခွင့်၊ ဖော်ထုတ်ခွင့်လည်းရှိပေသည်။ အဆိုပါ အခွင့်အရေး များကို နည်းမှန်လမ်းမှန်အသုံးချရန် လိုအပ်ပြီး အများပြည်သူအကျိုးကိုဖြစ်စေသော လုပ်ဆောင်မှု၊ အများဆန္ဒဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုများ ပါဝင်သင့်လှပေ သည်။ အတူတကွလိုက်ပါဆောင်ရွက်လျှင် သာတူ ညီမျှ အကျိုးခံစားခွင့်များလည်း တစ်ပါတည်းရရှိနိုင် စေသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့သော် လွတ်လပ်ခြင်း အပေါ်တွင် အမြင်မတူ၊ အသွင်မတူ၊ အယူအဆ အမျိုးမျိုး၊ ခံယူချက်အမျိုးမျိုး ဖြစ်ပေါ်လာသည်။ မိမိ၏အယူအဆ၊ ခံယူချက်တိုင်းတွင်လည်း တရား မျှတမှုနှင့် ကိုယ်ချင်းစာနာမှုအငွေ့အသက်များ ပါဝင်ရန် လိုအပ်သည်။

ငြိမ်းချမ်းမှု

ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပြည်သူအားလုံး လိုလား တောင့်တကြသည်။ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ အမြန်ဆုံးချုပ်ငြိမ်းစေချင်သည်။ ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် မငြိမ်းချမ်းမှုဖြစ်စဉ်များသည် ဆီနှင့် ရေပမာ တန်ဖိုးအားဖြင့် ကွာဟသည်။ နိုင်ငံအများစု တွင် အချုပ်အခြာအာဏာသက်ရောက်မှုရှိသည်။ နိုင်ငံအချင်းချင်းဆက်ဆံရာပင်လျှင် အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်ဆိုင်မှုသည် ထင်ရှားသောပြုလုပ် ဖြစ်သည်။ စည်းလုံးခြင်းသည်အင်အားဖြစ်ပါသည်။ စည်းလုံးမှုအင်အား၊ ညီညွတ်မှုအင်အားဖြင့် ရရှိခဲ့ သောလွတ်လပ်ရေးကို ဝန်းတီးထိန်းသိမ်း၍ ပိုမို ကောင်းမွန်သောအနာဂတ်ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံ အဖြစ် သက်သေထူကြရမည်။
 တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ဘေးပယောဂများ၏ သွေးခွဲသပ်လျှို့မှုအမျိုးမျိုးကြောင့် သွေးမကွဲသင့်ပေ။ ပင်လုံစာချုပ်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုနေ့ကိုလည်း မမေ့သင့်ပါပေ။ လွတ်လပ်ရေးနေ့သည်တိုင်းရင်းသား အားလုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ယုံကြည်ချက်ခိုင်မာ မှုတို့မှဖြစ်တည်လာသော သမိုင်းဝင်နေ့စွဲတစ်ခု ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတည်သရွေ့တည်ရှိရမည့် သင်္ကေတ တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်ရေးကြေညာ စာတမ်းတွင် ရှမ်း၊ ကချင်၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ မြန်မာ တို့၏ ညီညွတ်သောစည်းလုံးမှုကို ဖော်ကျူးထားရှိ သည်။ လွတ်လပ်ရေးကြီး မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားသူတိုင်း လက်တွဲညီညီ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်တို့ ပါဝင် သည်။ မြန်မာလွတ်လပ်ရေး အခွန်ရှည်တည်တံ့ရေး မှာ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ တာဝန်ဖြစ်ပြီး ဥပမာကဲ့ သို့မပျက် အေးအတူပူအမျှ နေထိုင်ရေးမူဖြင့် လွတ်လပ်မှုနှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးလမ်းများ ပြောပြပြီးသာယာစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မည် ဆိုပါက နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးမှုများ အကြားအလပ်မရှိ ဖော်ဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ယုံကြည်စွာဖြင့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုရေးသားတင်ပြ လိုက်ရပါသည်။ ။

“**နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ခိုင်မာတောင့်တင်းမှုကိုကြည့်လိုလျှင် စည်းလုံးညီညွတ်မှုပေတံဖြင့်သာ တိုင်းတာသိရှိနိုင်သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်မှုသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်။ ထင်းစည်းပမာပြုထားသည့် စည်းလုံးမှု၏အင်အားကို မျက်ဝါးထင်ထင် သိရှိနိုင်သည်။ ထင်းကို တစ်ချောင်းချင်းချိုးလျှင် ကျိုးနိုင်သကဲ့သို့ စည်းလုံးမှုမရှိလျှင် ပြည်ပ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုရန်စွယ်အမျိုးမျိုး၊ ကျူးကျော်မှုပုံစံအမျိုးမျိုးခံရနိုင်ဖွယ်လည်းရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုဖွဲ့တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း အတွေးအမြင်ချင်းဖလှယ်၍ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာသည့် နည်းလမ်းဖြင့် နိုင်ငံ့အကျိုး ရှေးရှုဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ရှုထောင့်အမြင် မှန်ကန်စွာဖြင့် နိုင်ငံ့အကျိုး ရှေးရှုတည်ဆောက်ကြလျှင် ပြည်ထောင်စုကြီး အမြန်ဆုံးအေးချမ်းသာယာလာမည်**”

ညီနောင်တစ်စုတည်ထောင်ပြုတဲ့ ပြည်ထောင်စုဆိုတဲ့အနှစ်သာရကို အခုလို တိုင်းရင်းသားဆွေမျိုးပေါင်းစုံလာတွေ့ဆုံရတဲ့အခါမှာ ပိုပြီးတော့ လက်တွေ့ကျကျခံစားရပါတယ်

ဦးအောင်သူလတ်



ဒေါ်နီနီမင်းသိန်း



ဦးအောင်သူလတ်



မနန်းဖြိုးဖြိုးစံ



ဒေါ်အာဆု

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များနှင့်အညီ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး အခမ်းအနားတွင် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြမည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များ၏ ပြည်ထောင်စုနေ့အမှတ်တရ စကားသံများကို ဖော်ပြလိုက် ပါသည်။

ဒေါ်နီနီမင်းသိန်း

(ကြီးကြပ်သူ၊ ကယားပြည်နယ် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့)

ကျွန်မတို့ ကယားပြည်နယ်အဖွဲ့မှာ အဖွဲ့ဝင် ၂၈ ယောက်ပါပါတယ်။ ကျွန်မတို့အဖွဲ့က ပြည်ထောင်စုနေ့မှာ ကယားလူမျိုးတွေရဲ့ ရိုးရာအကအလှတွေနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ကယားပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကယား၊ ဇယ်မိ၊ ကယန်း(ပဒေါင်)၊ ဂေခို(ကွဲခို)၊ ဂေဘား၊ ပရဲ(ကယော)၊ မနမနေ၊ ယင်းတလဲနဲ့ ယင်းဘော် စတဲ့ အကတွေနဲ့ သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့အနေနဲ့ အခုလို စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ပါဝင်တက်ရောက်ခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးက လာကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားတွေစုံစုံလင်လင်နဲ့ တွေ့ဆုံခွင့်ရတဲ့အတွက် အင်မတန် ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ ကလေးတွေအတွက်လည်း အခုလို အခွင့်အရေးမျိုးကို ရရှိတဲ့အတွက်လည်း သူတို့ကိုယ်စား ပိုပြီးတော့ ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

ဦးအောင်သူလတ်

(အကနည်းပြတာဝန်ခံ၊ ကယားပြည်နယ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့)

ပြည်ထောင်စုနေ့ အကအဖွဲ့ကို ရွေးချယ်တဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ ပါဝင်ရတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာမိတယ်။ ကိုယ့်ရဲ့ ပြည်ထောင်စု အတွက် အခုလို လာရတဲ့အတွက် တိုင်းရင်းသားတစ်ယောက်အနေနဲ့ ဂုဏ်ယူပါတယ်။ ဒီရောက်တော့လည်း လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွေ ပို့တဲ့ အတွက် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ သိရှိလေ့လာခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။ ဘုရားတွေ လည်း ဖူးခွင့်ရပြီး မနေ့ကဆိုရင် အင်မတန်ထူထပ်ကြီးမားတဲ့ မာရစ်ဇီယာ ဆင်းတုတော်ကြီးကိုလည်း သွားရောက်ဖူးခဲ့ရပါတယ်။ ဒီနေ့မှာတော့ တီဗွီမှာပဲ အမြဲတမ်းတွေ့နေရတဲ့ လွှတ်တော်တွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လေ့လာရေးရောက်ခဲ့တဲ့အတွက် အိမ်မက်တစ်ခုလိုပါပဲ။ လွှတ်တော် တွေရဲ့ လုပ်ဆောင်ရတဲ့ တာဝန်၊ အခန်းကဏ္ဍတွေကိုလည်း ဒီနေ့ လေ့လာ တွေ့ရှိခဲ့ရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အရင်စာထဲမှာရှိခဲ့တဲ့ ညီနောင်တစ်စုတည်ထောင် ပြုတဲ့ ပြည်ထောင်စုဆိုတဲ့ အနှစ်သာရကို အခုလို တိုင်းရင်းသား ဆွေမျိုးပေါင်းစုံ လာတွေ့ဆုံရတဲ့အခါမှာ ပိုပြီးတော့ လက်တွေ့ကျကျ ခံစားရပါတယ်။ အဲဒီအနှစ်သာရကြောင့် ကိုယ်တိုင်လည်း ဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ မမြင်ဖူးတဲ့ ကချင်က တိုင်းရင်းသားတွေနဲ့ တွေ့ရတယ်။ မမြင်ဖူးတဲ့ ကရင်တွေနဲ့လည်းတွေ့ ရတယ်။ ပြီးတော့ အချင်းချင်း တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ညီအစ်ကို မောင်နှမလို ဆက်ဆံကြတာဆိုတော့ ပိုပြီးတော့ အနှစ်သာရရှိရှိနဲ့ ပျော်စရာကောင်းပါတယ်။

အခု ကျွန်တော်တို့တက်ရောက်လာတဲ့ အချိန်အခါဟာ စိန်ရတု ပွဲတော်ကြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ စိန်ရတုပွဲတော်ကြီးမှာ ပါဝင်ရတဲ့ အတွက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးကိုယ်စား အင်မတန်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။

မနန်းဖြိုးဖြိုးစံ

(ကရင်ပြည်နယ် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့)

ကျွန်မတို့ ကရင်ပြည်နယ် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှာ အဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်း ၄၀ ပါပါတယ်။ ဖျော်ဖြေရေးအနေနဲ့ ကရင်ရိုးရာ ခုံးအက “ဖွံ့ဖြိုးဝေဆီ ဒီဌာနေ” ခုံးအကနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ခုံးအဖွဲ့ကလူတွေဆိုရင် ရွာကလူတွေလည်း ပါကြပါတယ်။ ကိုယ်မရောက် ဖူးတဲ့နေရာတွေကိုလည်း လေ့လာရေးခရီးလိုက်ပို့ပေးတဲ့အတွက် အသိပညာဗဟုသုတ တော်တော်များများ ရရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့အနေနဲ့ ဒီလိုဗဟုသုတရအောင် ပို့ဆောင်ပေးတဲ့အတွက် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ် အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဒီလိုမျိုးတိုင်းရင်းသားတွေ စုံစုံညီညီတွေ့ရဖို့ဆိုတာကလည်း မလွယ်ပါဘူး။ တစ်နေရာနဲ့တစ်နေရာသွားဖို့ဆိုတာလည်း လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး အခက်အခဲတွေရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သွားရောက်ဖို့ အဆင်မပြေပါဘူး။ (၇၅) နှစ်ပြည့်စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အထူးဂုဏ်ယူမိသလို မောင်နှမသားချင်း တိုင်းရင်းသားအားလုံးနဲ့ ဆုံတွေ့ခွင့်ကို နောင်နှစ်တွေ လည်း ကြိုချင်ပါတယ်။

ဒေါ်အာဆု

(အုပ်ချုပ်သူ၊ ချင်းပြည်နယ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့)

ကျွန်မတို့ ချင်းပြည်နယ် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အနေနဲ့ စုစုပေါင်း ၃၇ ယောက် ပါပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ခုမီးလူမျိုးတွေရဲ့ ရိုးရာအကနဲ့ “ပြည်ထောင်စုကြီးထာဝရငြိမ်းချမ်းပါစေ” သီချင်းနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမှာ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံနဲ့ တွေ့ရတဲ့အတွက်ကြောင့် ကိုယ့်ညီအစ်ကိုမောင်နှမတွေပြန်ဆုံတွေ့ရသလို ကြုံတောင့်ကြုံခဲ စိန်ရတုမှာမို့ တကယ်ကို လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဝမ်းသာကြည်နူးမိပါတယ်။

ဦးခေါင်ကျိုး

(ကချင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့)

ကျွန်တော်တို့ ကချင်တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စု ခြောက်စုပါပါတယ်။ အဲဒီမျိုးနွယ်စု ခြောက်စုအကနဲ့ ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နေပြည်တော်ကို ပထမဆုံးအကြိမ် လာရောက်ခွင့်ရတဲ့အတွက် လည်း ကံကောင်းတယ်လို့ ခံယူပါတယ်။ နေပြည်တော်ရောက်နေစဉ်မှာ လည်း ဒီမှာရှိတဲ့ အထင်ကရနေရာတွေကို သွားရောက်လေ့လာခွင့်ရတဲ့ အတွက် အသိပညာဗဟုသုတတွေ တော်တော်များ ရရှိပါတယ်။ အခု ဒီမှာ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံနဲ့ ဆုံဆည်းခွင့်ရတယ်။ ယဉ်ကျေးမှုတွေ ဖလှယ်ခွင့်ရတယ်။ အချင်းချင်းနှုတ်ဆက်ခွင့်နဲ့ သူတို့ စကားသံလေးတွေ ကိုလည်း ကြားရတဲ့အတွက် ဘာနဲ့မှမလဲနိုင်တဲ့ အတွေ့အကြုံသစ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

သန်းမင်းအောင်(သတင်းစဉ်)

ဤပြည်ထောင်စု

- ❖ ဤပြည်ထောင်စု၊ ဖြစ်တည်မှုကို စေ့ငုဆက်စပ်၊ ပြန်သုံးသပ်မှု မှတ်တမ်းစာစီ၊ မရှိမိတည့် အတိအတေ၊ ရှေးပဝေက ရေမြေမခြား၊ မျိုးမခြားမို့ စကားသာကွဲ၊ သွေးမကွဲပေ ခိုင်မြဲနှောင်တင်း၊ စည်းလုံးခြင်းတို့ ချစ်ခြင်းနှောင်ဖွဲ့၊ ဖြစ်တည်ခဲ့သော် အိုဘယ့်-မြန်မာ မည်သတည်း...။
- ❖ ဤပြည်ထောင်စု၊ ခိုင်မြဲမှုကို စေ့ငုသေချာ၊ ပြန်ကြည့်ပါမူ မြန်မာနွယ်ဝင်း၊ ချင်း ကချင်နှင့် ကရင် ကယား၊ ရခိုင်သားတို့ မခြားတူသည်၊ မွန် ရှမ်းညီနှင့် ချစ်ကြည်မပျက်၊ သွေးစည်းဆက်ကာ အခက်ကြုံတိုင်း၊ တုံ့မဆိုင်းဘဲ ပိုင်းခွဲဝန်းခွဲ၊ မြဲခိုင်ခဲ့သော် အိုဘယ့်-မြန်မာ မည်သတည်း...။
- ❖ ဤပြည်ထောင်စု၊ ရှေ့ဆီရှုလျှင် ယခုကာလ၊ သမယကား မြန်မာ့တစ်ခေတ်၊ ရောင်ခြည်လှစ်ဖို့ အသစ်များစွာ၊ ကောင်းခြင်းဖြာအောင် မြန်မာမြေဗွား၊ နောင်ညီများတို့ လုပ်အားစွမ်းစ၊ ကုန်အောင်ပြလော့ ဉာဏ်အားမြင့်စွာ၊ ကုန်အောင်ပြလော့ သူကတစ်လှမ်း၊ ကိုယ်ငါးလှမ်းထိ ရွက်ထမ်းညီညီ၊ မြင့်ကြမည်တည့် ဤပြည်ထောင်စု၊ ခမ်းနားမှုကို ရှုနိုင်မြင်နိုင်ကြပါစေသတည်း...။

မောင်စိမ်းနောင်(လယ်ဝေး)

ညီညွတ်ခြင်းသည်အင်အား တိုင်းရင်းသားများလက်တွဲထား ပြည်ထောင်စု၏ ပြည့်ခွန်အား

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုလျက်

(၃၅) ကြိမ်မြောက် အာဖရိကသမဂ္ဂထိပ်သီးအစည်းအဝေးကျင်းပပြီးစီး

အခမ်းအာဘဘာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ အာဖရိကဒေသအတွင်းရှိပြည်သူများ အာဟာရ ပြည့်စုံစွာစားသုံးနိုင်ရေးနှင့် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ် ကျင်းပသော (၃၅)ကြိမ်မြောက် အာဖရိကသမဂ္ဂ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသည် ယမန်နေ့က ပြီးဆုံး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲအတွင်း အာဖရိကဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဦးစားပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ် များကို တာဝန်ရှိသူများက ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲ၌ အာဖရိကဒေသအတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖော်ဆောင်ရန်၊ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကျိုးသက်ရောက်မှု များကို တိုက်ဖျက်ရန်နှင့် ဒေသအတွင်း ကြီးထွား

လာသော အကြမ်းဖက်မှုပြဿနာကို အာဖရိက သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအချင်းချင်း လက်တွဲဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံများက တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

အာဖရိကဒေသအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု များမရှိပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဆီနီဂါသမ္မတ မက်ကီဆောက ပြောကြားသည်။ ဒေသအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ၏ ရိုက်ခတ်မှုကို တိုက်ဖျက်ရန် ဒေသအတွင်းနိုင်ငံများအကြား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် မှုများကို အားထုတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ဖိလစ်တီရီဆီကီဒီက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက တစ်နှစ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ဟန့်ရှင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ဖြေလျှော့ ပေးခဲ့သော်လည်း အလုံးရေ ၂၁ ဒသမ ၉ သန်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် အသက် ကျောင်းသား အားလုံးနီးပါးကိုမူ ဝယ်ယူရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အန္တရာယ်ရှိသော သင်ကြားစေခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုစတင်ရန် ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် နိုင်ငံအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ စာသင် ကျောင်းများအား စာသင်ကျောင်းများအား လလယ်ပိုင်းတွင် ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း လည်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သည့် ထုတ်ပြန်ချက် တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက် အသက်ငါးနှစ်နှင့် ၁၂ နှစ်အကြား အများအပြားကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကလေးငယ်များအတွက် Pfizer ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ၂၁ ဒသမ ၉ သန်း ဝယ်ယူရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံ လူဦးရေ ၉၈ သန်းအနက် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံး နှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ် ကြောင်းနှင့် မတ်လကုန်ပိုင်းမှ စတင်ကာ အရွယ်ရောက်ပြီးသူ အားလုံးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးရန် ရည်ရွယ် ထားကြောင်း ကျန်းမာရေး အာဏာပိုင်များက ပြောကြား သည်။

ကိုးကား-စီအင်န်အေ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှု ယာယီပိတ်ပင်တားမြစ်

ဂျပန်အစိုးရက ဖေဖော်ဝါရီ ၇ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်း အိမ်စခန်း ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုနှင့်အတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများလည်း မြင့်တက်လျက် ရှိခြင်းကြောင့် ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကို ယာယီပိတ်ပင် တားမြစ်ခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် တစ်ရက်တည်းမှာပင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၆၀၀၀ ကျော်အထိ သိသိသာသာမြင့်တက်လာခဲ့ ခြင်းကြောင့် မြို့တော်ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကို ယာယီပိတ်ပင်တားမြစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကို ယာယီပိတ်ပင်တားမြစ်မှုသည် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများနှင့် အားလပ်ရက်များ အတွင်း ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသားများလည်း အကျိုးဝင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- စီအင်န်အေ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဘာလီကျွန်းသို့ နိုင်ငံတကာ ခရီးသည် လေယာဉ်များ လာရောက်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးနောက် ရက်ပိုင်း အတွင်းမှာပင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကို ယာယီပိတ်ပင်တားမြစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ဂျပန်အစိုးရက နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကို ယာယီပိတ်ပင်တားမြစ်မှုသည် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများနှင့် အားလပ်ရက်များ အတွင်း ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသားများလည်း အကျိုးဝင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- စီအင်န်အေ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ရုရှားနိုင်ငံ၌ တစ်လနီးပါးကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ အနည်းဆုံးသို့ ကျဆင်း

မော်စကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၇၁၉၅ ဦးရှိပြီး ယင်းကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည် ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှစတင်ကာ တစ်လနီးပါးကာလအတွင်း နေ့စဉ် ကူးစက်မှုအနည်းဆုံးသို့ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၂၉၈၂၀၂ ဦးရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြည့်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၆၀၉ ဦးရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၃၆၀၂၃ ဦးရှိလာကြောင်း

သိရသည်။ ထို့ပြင် ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၅၅၆၈၃ ဦး ရှိခြင်း ကြောင့် ရောဂါမှပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၁၀၆၂၄၉၅၄ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ မြို့တော်မော်စကိုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုအများဆုံးဖြစ်ပွားသည့် ဒေသဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၅၄၄၂ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် မြို့တော်တစ်ဝန်းတွင် ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၅၁၃၃၃ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

တောင်ကိုရီးယား၌ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာပြုစောင့်ရှောက်ရေးစနစ်နှစ်မျိုး ကျင့်သုံးမည်

ဆိုးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာ များအား မိမိနေအိမ်တွင် ကုသမှုခံယူသည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ်ကို လက်ရှိအချိန်၌ ကျင့်သုံးလျက်ရှိရာ ယင်းစနစ်ဖြင့် ကုသမှုခံယူမည့် လူနာများကို အုပ်စုနှစ်စုခွဲ၍ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားအစိုးရက ယနေ့ပြောကြားသည်။

ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ နိုင်ငံအတွင်း ဆေးဝါးဆိုင်ရာအရင်းအမြစ်များကို ထိထိ ရောက်ရောက်နှင့် ကန့်သတ်၍ သုံးစွဲသွားနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ်အရ ပထမအုပ်စု တွင် မိမိတို့နေအိမ်၌နေထိုင်၍ ကုသမှုခံယူမည့် အသက် ၆၀ နှင့်အထက်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ လူနာများနှင့် ရောဂါခုခံနိုင်စွမ်းနည်းပါးသောသူများ

ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား အများကျဆေးအပါအဝင် လိုအပ်သော ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများဖြင့်တစ်နေ့လျှင် နှစ်ကြိမ် စောင့်ကြည့်ကုသပေးမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့ နေအိမ်၌ နေထိုင်၍ ကုသမှုခံယူမည့် ဒုတိယအုပ်စုရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါလူနာများကို စောင့်ကြည့်ကုသခြင်း မပြုဘဲ ၎င်းလူနာများ ကုသရန် လိုအပ်သည့် အချိန် တွင် သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေအတွင်းရှိဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများသို့ ကုသရေးဆိုင်ရာ အကူအညီများ သွားရောက်တောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ပထမအုပ်စုတွင်ပါဝင်သော နိုင်ငံအတွင်းရှိ အသက် ၆၀ နှင့် အထက်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများနှင့် ရောဂါခုခံနိုင်စွမ်းနည်းပါးသောသူများ ပါဝင်သော အုပ်စုအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လျင်မြန် ထိရောက်စွာ ပေးအပ်သွားရန် တာဝန်ရှိသူများအား သမ္မတမြန်ကျေအင်းက ညွှန်ကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကော၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် နက်မီတာလီဘန်နက်တို့ အီရန်နျူကလီးယားအရေး ဆွေးနွေး

ဂျော့ဆလင် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ အီရန်နျူကလီးယားအရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် နက်မီတာလီဘန်နက်တို့ တယ်လီဖုန်းမှတစ်ဆင့် ယမန်နေ့က အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ်ရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ဆွေးနွေး

၎င်းဆွေးနွေးမှုများအတွင်း ဒေသတွင်း အရေးကိစ္စများဖြစ်သည့် အီရန်၏ နျူကလီးယား တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်မှုအစီအစဉ်အား ကန့်သတ်ရေးနှင့် အီရန်၏ ရန်လိုမှုကြီးထွားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အိုင်အက်စ်အက်စ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် အဗူအိဘရာဟင် အယ်လ်ဟာရီမီအား အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ခြင်းအပေါ် ဂုဏ်ပြု

ကြောင်းနှင့် ၎င်းအား သုတ်သင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာကြီးကို လုံခြုံစေခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် နက်မီတာလီဘန်နက်က ပြောကြားသည်။

စောင့်ကြည့်သွားမည်

ယခုဆွေးနွေးမှုသည် ၂၀၁၅ နျူကလီးယား သဘောတူညီချက်အား ပြန်လည်အသက်သွင်းရေး အတွက် ဗီယင်နာမြို့၌ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် အီရန် တို့အကြား ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနေစဉ် ပေါ်ပေါက် လာခြင်းဖြစ်သည်။ အီရန်သည် ၎င်း၏ နျူကလီးယား ထုတ်လုပ်ရေးအစီအစဉ်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှု သည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်သည်ဟု အကြောင်းပြချက်ပေးထားသော်လည်း မိမိတို့သည် နျူကလီးယားဆွေးနွေးမှုများကို စောင့်ကြည့်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း နက်မီတာလီဘန်နက်က ပြောကြား သည်။



အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်



အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် နက်မီတာလီဘန်နက်

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းထိုးနှံမှုကို တစ်ရက်လျှင် တစ်သန်းအထိ ထိုးနှံပေးနိုင်ရန် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆန္ဒရှိနေ

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ဂျပန်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံမှုကို တစ်ရက်လျှင် လူဦးရေ တစ်သန်းအထိ ထိုးနှံပေးနိုင်ရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ကီရိုဒါက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဓိကအခန်းကဏ္ဍကပါဝင်

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကီရိုဒါက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးနှံမှုသည် အဆိုပါ ရောဂါအား တိုက်ဖျက်ရာတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ သော်လည်း လက်ရှိတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူထားသူဦးရေ သည် နိုင်ငံလူဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ခြောက်ရာခိုင်နှုန်းထက်ပင် လျော့နည်းနေ ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ယခုလ နောက်ပိုင်းမှစတင်ကာ တစ်ရက်လျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တတိယ အကြိမ် အပိုဆောင်းထိုးနှံမှုကို လူဦးရေ တစ်သန်းအထိ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ကီရိုဒါက ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ

အနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံချင်သူတိုင်း အား တတ်နိုင်သမျှ မြန်မြန်ထိုးနှံပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ၎င်းက ပြောကြား ခဲ့သည်။

တိုက်တွန်း

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ယနေ့အစောပိုင်းတွင် ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် အများအပြား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေး တတိယအကြိမ်အပိုဆောင်းထိုးနှံမှု ခံယူခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါသည် ဂျပန်နိုင်ငံရှိ စာသင် ကျောင်းများနှင့် နေ့ကလေးထိန်းကျောင်း

များရှိ ဆရာ ဆရာမများနှင့် မူကြိုကျောင်း ဝန်ထမ်းများအကြားတွင် ကူးစက်ပျံ့နှံ လျက်ရှိခြင်းကြောင့် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုကို အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်ရန်လည်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကီရိုဒါသည် တိုက်တွန်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၆၈၀၀၀ ကျော်နှင့် အဆိုပါ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ၁၁၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ဩစတြေးလျနိုင်ငံက ကာကွယ်ဆေး အပြည့်အဝထိုးနှံပြီးသည့် ပြည်ပခရီးသွားများအတွက် နယ်စပ်ဒေသများအား ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်

မဲလ်ဘုန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အပြည့်အဝထိုးနှံပြီး သည့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ပြည်ပခရီးသွားများအတွက် နယ်စပ်ဒေသများကို ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ပေးရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့အင်န်အိတ်ချ်ဂေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် နယ်စပ်ဒေသများကို နှစ်နှစ်နီးပါးအကြာ ပိတ်ထားခဲ့ပြီး နောက် ခရီးသွားလာခွင့်ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ဖြေလျှော့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် စကော့မော့ရစ်ဆင် က ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံရှိ ပြည်နယ်အားလုံးသည်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေး အပြည့်အဝထိုးနှံပြီးသည့် ခရီးသွားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သီးသန့် ခွဲထားစောင့်ကြည့်မှုခံယူရမည့် လိုအပ်ချက်များကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံအစိုးရ၏ နောက်ဆုံး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ စီးပွားရေးနှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းများကို အပြည့်အဝပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်လည်း မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရ သည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံတို့မှ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးသည့် ခရီးသွားများအတွက် နယ်စပ်ဒေသဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

မာဒါဂါစကာနိုင်ငံ၌ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး ၁၀ ဦး သေဆုံး

အန်တာတာနာရီဗို ဖေဖော်ဝါရီ ၇

အရှေ့အာဖရိကနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည့် မာဒါဂါစကာနိုင်ငံ၌ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းတစ်ခု တိုက်ခတ်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် လူပေါင်း ၅၀၀၀၀ နီးပါး ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြောင်း ယနေ့အင်န်အိတ်ချ်ဂေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသသို့ဝင်ရောက်

အဆိုပါ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် သီတင်းနှစ်ပတ်တာ ကာလအတွင်း မာဒါဂါစကာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် နှစ်ကြိမ်မြောက် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ သည်။ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာအတွင်း၌ စတင်ခဲ့သည့် အဆိုပါ ဘတ်ဆီရိုင်ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် မာဒါဂါစကာနိုင်ငံ၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းရှိ ကုန်းတွင်းပိုင်း ဒေသသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းကြောင့် မိုးသည်းထန်စွာ

ရွာသွန်းမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ မြစ်များ၊ ချောင်းများ ရေလျှံမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းနှင့် နေအိမ်ခေါင်မိုးများ ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် ယခုအခါတွင် အားပျော့ပျက်ပြယ်သွားပြီဖြစ်သော်လည်း ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ကြောင့် အနည်းဆုံး ၁၀ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုအာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

၉၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပျက်စီးမှုရှိ

မာဒါဂါစကာနိုင်ငံ၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းဒေသရှိ နိုဆီဗာရီကာတွင် အဆောက်အအုံစုစုပေါင်း၏ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း အထိ ပျက်စီးမှုရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် လူပေါင်း ၄၇၈၀၀ သည် ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များကို စွန့်ခွာခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုအာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ဂေ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ
ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၃၉၆၅၉၅၈၆၂ ဦး
သေဆုံးသူ ၅၇၆၀၆၃၅ ဦး
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၃၁၅၃၃၆၂၅၉ ဦး

ကျောပုံးမှ

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ ကျော်သက်၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အင်းယင်းကျေးရွာအနီးရှိ ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံ ထွန်းနိုင် ပိုင်ဆိုင်သည့် လယ်ကွင်းအတွင်းမှ လက်လုပ်ပုံး သုံးလုံးကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံ နှင်းမောင်၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ ငြိမ်းချမ်းဝင်းကို ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံ ကျော်သက်၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် တမာကုန်းကျေးရွာနေ ရဲရင့်သူနှင့် လှိုင်စန်းဦးတို့ နှစ်ဦးကို လက်လုပ်ပုံး တစ်လုံးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ နှစ်ဦး၏ ထွက်ဆိုချက်အရ တစ်ရွာတည်းနေ မျိုးဝင်းသန့်ကို လက်လုပ်ပုံး နှစ်လုံးနှင့်အတူ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် တရားခံ ကျား ရှစ်ဦးကို လက်နက်ငယ်မျိုးစုံ သုံးလက်၊ ကျည်မျိုးစုံ ၉၆ တောင့်၊ လက်လုပ်ပုံး ခြောက်လုံးတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ နှင်းမောင်သည် ကျင်းရွာနေ ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ နန်းခိုင်၏ ချိတ်ဆက်ပေးမှုဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ကျင်းရွာနှင့် နေပူကုန်းကျေးရွာကြားရှိ သဲချောင်းတွင်လည်းကောင်း၊ ကျော်သက်သည် နှင်းမောင်၏ ချိတ်ဆက် ပေးမှုဖြင့် ဩဂုတ်လတွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဟစ်တော်မူစေတီအနီး၌ လည်းကောင်း အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးသင်တန်းများ တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း၊ ရဲရင့်သူနှင့် လှိုင်စန်းဦးတို့ နှစ်ဦးသည် မျိုးဝင်းသန့်၏ ချိတ်ဆက်မှုဖြင့် အောက်တိုဘာလ(တတိယပတ်)တွင် တမာကုန်း ကျေးရွာ အနောက်ဘက် တောစပ်အနီးတွင် ထွန်းနိုင်နှင့် နှင်းမောင်တို့ နှစ်ဦးက အကြမ်းဖက်သင်တန်းကို သင်ကြားခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ် သိရှိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ WTRF အကြမ်းဖက် အဖွဲ့ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် ဝမ်းတွင်း မြို့(၁)ရပ်ကွက်နေ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် စံမင်းအောင်က ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး တရားခံ ငြိမ်းချမ်းဝင်းသည် ဆေးကုသရေးတာဝန်ခံအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ WTRF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အတွက် လိုအပ်သော လက်လုပ်မိုင်း/ ပုံးများအား ဟစ်တော်မူစေတီအနီး၌ ကျင်းရွာနေ ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ သန့်ဇင်ဖြိုးနှင့် ရန်အောင်တို့က ပြုလုပ်၍ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ် သိရှိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံ နှင်းမောင်၏ ထွက်ဆိုချက်အရ သိမ်းဆည်း ရမိ လက်နက်/ခဲယမ်းများအား ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ နန်းခိုင်၏ ချိတ်ဆက်ပေးမှုဖြင့် အောက်တိုဘာလတွင် မြင်းခြံမြို့နေ ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံ ဗလကြီးထံမှ ပစ္စည်း နှစ်လက်နှင့် ၎င်းကျည် အတောင့် ၅၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် စံမင်းအောင်ထံမှ ငါးလုံးပြူးသေနတ် တစ်လက်၊ ကျည် ၂၆ တောင့်တို့ကို ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအနေဖြင့်-

- ၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် စံမင်းအောင်၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် နှင်းမောင်၊ ကျော်သက် နှင့် သဲတောလေးကျေးရွာနေ လွင်အောင်ဆင့်တို့ သုံးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဖလန်ကျင်းကျေးရွာအနီးရှိ Mytel တာဝါတိုင် နှင့် သဲတောလေးကျေးရွာအနီးရှိ Mytel တာဝါတိုင်ကို လည်းကောင်း။
- အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် သုံးဒေါင့်အိုင်ကျေးရွာအနီးရှိ Mytel တာဝါတိုင်ကို လည်းကောင်း လက်လုပ်ပုံးများဖြင့် ဖောက်ခွဲ



၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဖလန်ကျင်းကျေးရွာရှိ Mytel ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်အတွင်း ရဟန်း/သံဃာတော်များနှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခဲ့သော တရားခံများအား လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိမှု



ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

- ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ရဟန်း/သံဃာတော် များနှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခဲ့မှုအနေဖြင့်-
- အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် စံမင်းအောင်၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် ကျော်သက်နှင့် နှင်းမောင်တို့ နှစ်ဦး သည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲစုကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး ကိုလည်းကောင်း။
- အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ခင်ကြီးကျေးရွာနေ WTRF အကြမ်း ဖက်အဖွဲ့ဝင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ နောင်နောင်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ခင်ကြီးကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦး ကိုလည်းကောင်း။
- အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် သဲစုကျေးရွာနေ WTRF အကြမ်းဖက် အဖွဲ့ဝင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ ကျော်သူစိုးနှင့် ရန်အောင်တို့

နှစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သယ်န်းဆွေအုပ်စု နဘဲကန်ကျေးရွာ နေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း။

- နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ကျင်းရွာနေ WTRF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ ဆန်းလင်းဖြိုးနှင့် နန်းခိုင်တို့ နှစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သုံးထောင့်အိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ကျင်းရွာကျေးရွာ နေ ကျောင်းဆရာမ တစ်ဦးနှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ညီညီသည် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ နန်းခိုင်၊ လွင်အောင်ဆင့်၊ ဆန်းလင်းဖြိုးတို့နှင့်အတူ သဲတောလေး ကျေးရွာ မင်္ဂလာမုန်ကျောင်းတိုက်မှ ဆွမ်းဘုန်းပေးနေသည့် ဆရာတော် ဥူးသောဘဏကို လည်းကောင်း။
- နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ ရန်အောင်နှင့် ကျင်းရွာနေ ငညိုတို့ နှစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အောင်ချမ်းသာ ကျေးရွာအုပ်စု ညဏ်ကန်ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ညီညီနှင့် ဆန်းလင်းဖြိုးတို့ နှစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့ (၃)ရပ်ကွက်နေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ငညိုနှင့် သန့်ဇင်ဖြိုးတို့ နှစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သွတ်မြင့်ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦး ကို လည်းကောင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ညီညီသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ရိုးစုံအုပ်စု မကျီးအုပ်ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်၊ လွင်အောင်ဆင့်၊ ကျော်သူစိုးတို့ လေးဦးသည် သဲတောလေးကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူ နှစ်ဦးကို လည်းကောင်း။

☐ စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

- ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်၊ လွင်အောင်ဆင့်၊ ဆုံကုန်းကျေးရွာနေ ဖိုးဝတီလေးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့ သဲတော(၃) အောင်ချမ်းသာရပ်နေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်နှင့် လွင်အောင်ဆင့်တို့ သုံးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် လိန်ပင်ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်နှင့် ဖိုးဝတီ သုံးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဆုံကုန်းကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ တစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်နှင့် လွင်အောင်ဆင့်တို့ သုံးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့ သဲတော(၃)ရပ်ကွက် အောင်ချမ်းသာရပ်၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ညီညီ၊ ကျော်သက်နှင့် ဆုံကုန်းကျေးရွာနေ ဆုံရှည်တို့ သုံးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကျောက်အိုးကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ညီညီ၊ ဆုံရှည်၊ ခင်ကြီးကျေးရွာနေ နေအောင်နှင့် မင်းခိုင်တို့ လေးဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဆည်ရွာ ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း။
- ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ကျော်သက်၊ ညီညီ၊ နှင်းမောင်၊ နန်းခိုင်၊ ဆန်းလင်းဖြိုး၊ ခံတောကျေးရွာနေ ထွန်းအောင်ကျော်နှင့် လိန်ပင် ကျေးရွာနေ ကုလားတို့ ခုနစ်ဦးသည် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ခံတော ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း လုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

အဓိကစေခိုင်း

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အတွင်း အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် WTRF အကြမ်းဖက် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် စံမင်းအောင်က အဓိကစေခိုင်းလျက်ရှိကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအနက် အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲသတ်ဖြတ်မှု ပြုလုပ်သူများအား ငွေကျပ် ၅ သောင်း ပေးအပ်၍ စေခိုင်းခွင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သန့်ဇင်ထွန်း(ခ)ကိုဦးသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ များအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော WTRF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား နောက်ကွယ်မှ ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

အထက်ပါ WTRF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရားပျက်ပြားစေရန်နှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ ထိတ်လန့် မှုဖြစ်စေရန်အတွက် အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သောနေရာများတွင် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှု (၃)ကြိမ်၊ ရဟန်း/ သံဃာတော်များနှင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှု(၁၇)ကြိမ် ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများအား ဥပဒေအရထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက်မှု ဆောင်ရွက်နေသူများအား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝိုင်းဝန်းကာကွယ် တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၊ နောက်ကွယ်မှထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသော ဆက်စပ်တရားခံများအား အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ၎င်းတို့ပုန်းခိုရာနေရာများ၊ လှုပ်ရှား သွားလာနေထိုင်မှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီးပေးသူ များအား ထိုက်တန်စွာ လျှို့ဝှက်၍ ဆုငွေများချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် မြို့ရွာများ အမြန်ဆုံးအေးချမ်းတည်ငြိမ်ရေးအတွက် ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် သက်ဆိုင်ရာက အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

သတင်းစဉ်



၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲတောလေးကျေးရွာရှိ Mytel ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခံရသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲတောလေးကျေးရွာရှိ Mytel ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခံရသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် နဘဲကန်ကျေးရွာနေ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ် ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကျင်းရွာ ကျေးရွာ၌ အမက(ကျင်းရွာ)မှ ကျောင်းဆရာမတစ်ဦးနှင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူတစ်ဦးအား သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရမှု မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲတောလေး ကျေးရွာရှိ မင်္ဂလာမုန့်ကျောင်းတိုက်တွင် ဆွမ်းဘုဉ်းပေးနေသည့် သံဃာ တော်တစ်ပါး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဉာဏ်ကန် ကျေးရွာအနီးရှိ ကြေးဝါကြီးဘုရားဈေး၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ဝမ်းတွင်း(၃) ရပ်ကွက်တွင် အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ် ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့ လိန်ပင်လမ်းခွဲ အနီး “အင်ကြင်းစံ” ကဖေးနှင့် စားဖွယ်စုံဆိုင်အား လက်ပစ်ဗုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့စဉ် သေဆုံး/ ဒဏ်ရာရရှိမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် အင်းယင်း ကျေးရွာအနီးရှိ ထွန်းနိုင် ပိုင်ဆိုင်သည့် လယ်ကွင်းအတွင်းမှ သိမ်းဆည်း ရမိသည့် လက်လုပ်ဗုံးမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲတော(၃) ရပ်ကွက် အောင်ချမ်းသာရပ်၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကျောက်အိုး ကျေးရွာ၌ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခံရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၀၈ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၀၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကာ သတိထားလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုပေါင်း (၂၄,၈၃၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၅၀၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၀၅) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုပေါင်း (၆,၅၄၆,၃၃၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၅၃၈,၄၀၉) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁၄၇) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၁၄,၂၂၃) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ မရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၃၁၀) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့် ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြားထားရုံရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပူအပင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနှယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့်လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) ကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်း စသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၇၉) ခု	(၇၃) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၂၇) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၉၇) ခု	(၁၅) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၄) ခု	(၃) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၃၈၁) ခု	(၉၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၉၅၆) ခု	(၆၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၉,၉၅၂) ခု	(၂၆၁) ဦး
စုစုပေါင်း	(၂၄,၈၃၆) ခု	(၅၀၈) ဦး

များကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်/သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၇၈၀၁၇၄၀၂	၄၇၉၉၈၃၇၀	၉၆၀၂၉
၂။	အိန္ဒိယ	၄၂၂၇၂၀၁၄	၄၀၆၆၀၂၀၂	၅၀၂၉၀၅
၃။	ဘရာဇီး	၂၆၅၃၆၅၉၇	၂၂၇၁၇၉၀၇	၆၃၂၂၈၉
၄။	ပြင်သစ်	၂၀၇၅၈၃၇၁	၁၄၁၄၂၀၂၂	၁၃၂၅၀၆
၅။	ဗြိတိန်	၁၇၈၀၃၃၂၅	၁၅၅၆၉၄၃	၁၅၈၃၁၈
၆။	ရုရှား	၁၂၉၈၂၀၂၃	၁၀၆၂၄၉၅၄	၃၃၆၀၂၃
၇။	တူရကီ	၁၂၂၃၈၅၀၁	၁၁၄၁၃၈၉၆	၈၈၇၃၄
၈။	အိတလီ	၁၁၆၂၁၇၃၆	၉၃၉၉၇၁၇	၁၄၈၇၇၁
၉။	ဂျာမနီ	၁၁၀၅၉၈၇၃	၈၁၄၂၁၀၀	၁၁၉၃၆၆
၁၀။	စပိန်	၁၀၂၇၄၆၅၃	၆၅၇၃၄၇၁	၉၄၂၃၅

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၅၄၂၆၀၁	၄၁၉၁၆၀၄	၁၄၄၆၃၆
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၁၆၃၈၇	၃၄၄၅၁၂၉	၅၄၅၃၈
၃။	မလေးရှား	၂၉၁၄၂၂၀	၂၈၁၂၆၁၄	၃၂၀၃၄
၄။	ထိုင်း	၂၅၀၇၄၇၁	၂၃၉၂၃၈၄	၂၂၃၀၆
၅။	ဗီယက်နမ်	၂၃၅၈၇၈၆	၂၁၂၂၃၈၀	၃၈၄၂၄
၆။	မြန်မာ	၅၃၈၄၀၉	၅၁၄၂၂၃	၁၉၃၁၀
၇။	စင်ကာပူ	၃၉၇၈၂၃	၃၆၀၃၄၃	၈၇၁
၈။	လာအို	၁၃၆၇၂၀	၁၃၂၁၃၂	၅၇၄
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၁၈၈၁	၁၁၈၂၁၂	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၈၁၅၂	၁၆၁၇၈	၉၈

သာယာဝတီမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး Booster Dose ထပ်မံထိုးနှံပေး

သာယာဝတီ ဖေဖော်ဝါရီ ၇
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး Covishield ထိုးနှံပြီးကာလ ခြောက်လနှင့်အထက်ရှိသူ အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် အဘိုးအဘွားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား Booster Dose ထပ်မံထိုးနှံပေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက စတင်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါသည်။
 အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး Booster Dose ထိုးနှံပေးရာသို့ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဟိုနှင့်အဖွဲ့က သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ယင်းသို့ ထပ်မံထိုးနှံပေးသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး Booster Dose အား ပြည်သူများ လာရောက်ထိုးနှံနိုင်ရေး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိနိုင်ရန် အသံချဲ့စက်များဖြင့် လိုက်လံအသိပေးနှိုးဆော်လျက်ရှိပြီး နံနက် ၇ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါသည်။
 သာယာဝတီမြို့နယ်၌ (Booster Dose) ထပ်မံထိုးနှံပေးနေသည့် အုပ်စုများမှာ ဂိုမင်းမြောင်အုပ်စု၊ ကျွန်းကုန်းအုပ်စု၊ ကံကလေးအုပ်စု၊ မကျီးကွင်းအုပ်စု၊ ကျွဲသတ်အုပ်စု၊ ငဖြူကလေးအုပ်စု၊ အင်းရွာအုပ်စု၊ သင်တောရိုးအုပ်စု၊ ကျွဲခြံအင်းအုပ်စု၊ ချောင်းသုံးခွအုပ်စုနှင့် သဲဖြူအုပ်စုတို့ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းချက်ဖြင့်တစ်ရက်လျှင် လူဦးရေ ၁၀၀၀ ခန့် ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။
 အေးခိုင်(သာယာဝတီ)



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှု အပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံး ပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွား ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်မည့်အခြေအနေ

- နိုင်ငံမငြိမ်မသက်ဖြစ်ခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်များဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ နမူနာပေါင်းများစွာရှိနေ ပါတယ်။
- တပ်မတော်ဟာ ကိုယ်ကျိုးရှာသည့်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွက် တည်ရှိနေသော အဖွဲ့အစည်း မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံးကို အကာအကွယ်ပေးဖို့ တည်ရှိတဲ့အဖွဲ့ အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ပြည်သူနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဦးလည်မသွန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို ယခု ၁၀ နှစ်အတွင်းမှာလည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပီပြင်ခိုင်မာရေးအတွက် တတ်စွမ်းသလောက် သစ္စာရှိရှိဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းစဉ် အတိုင်း ကတိတည်စွာနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတာ ပြောလိုပါတယ်။
- ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ပြည်တွင်း/ပြည်ပ အကြမ်းဖက်သမား တွေနဲ့ ၎င်းတို့ကိုအားပေးနေတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လိုလားချက်မှာ ဒီမိုကရေစီထက် မြန်မာနိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးကိုသာ ဦးတည်နေပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးမှာ ပြည်သူများကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး မင်းမဲ့စရိုက်အဖြစ်မခံနိုင်ပါဘူး။ လျစ်လျူရှုလို့လည်း မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အချို့နေရာများမှာ စွန့်စားပြီးပေးဆပ်ကာကွယ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ(၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲ၊ သတ်ဖြတ်မှု တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅ သောင်း ရရှိသဖြင့် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်အတွင်း ရဟန်း/သံဃာတော်များနှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခဲ့သော တရားခံများကို လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ပြည်သူလူထု အထိတ် တလန့်ဖြစ်စေရန်အတွက် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်း စသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များအား ဆောင်ရွက် နိုင်မှုမရှိစေရေး ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်းများအား နေ့/ညမပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် တဲစုကျေးရွာ အတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ် မသင်္ကာဖွယ် အမျိုးသား သုံးဦးမှာ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးဖြင့် ရောက်ရှိလာသဖြင့် စစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်းသော်လည်း ရပ်တန့်ခြင်း မရှိဘဲ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ပြန်လည်ပစ်ခတ် ရန် ဆောင်ရွက်လာသောကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များက ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ ခင်ဘန်းကျေးရွာနေ

ညီညီ (၂၈)နှစ်အား အသံတိတ်ပြောင်းပါ GLOCK ပစ္စုတို တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၁၀ တောင့်နှင့်အတူ အခင်းဖြစ်ပွားသည့်နေရာတွင် အသေဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သဲတောလေးကျေးရွာနေ ကျော်သက်(၃၀)နှစ်နှင့် နှင်းမောင်(၃၆)နှစ်တို့ နှစ်ဦးအား တူရကီနိုင်ငံထုတ် ပစ္စုတို တစ်လက်၊ ၅ လုံးပြုူး တစ်လက်၊ ပွိုင့် 38 ကျည် အတောင့် ၂၀၊ ၉ မမ ကျည် ၆၆ တောင့်တို့နှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ညောင်ပင်ရပ် နေ သန့်ဇင်ထွန်း(ခ)ကိုဦး (၃၂)နှစ်အား ထပ်မံဖမ်းဆီး ရမိခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ သို့ □

ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် တဲစု ကျေးရွာအနီး၌ သိမ်းဆည်းရမိသည့် လက်နက်၊ ခဲယမ်းများကို တွေ့ရစဉ်။



ဆီနီဂေါအသင်း အာဖရိကနိုင်ငံများဖလား ပထမဆုံးအကြိမ်ဆွတ်ခူး



အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ နောက်ဆုံး ဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် ဆီနီဂေါအသင်းနဲ့ အီဂျစ်အသင်းတို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဆီနီဂေါအသင်းက အီဂျစ်အသင်းကို ပင်နယ်တီ အဆုံး အဖြတ်မှာ လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားကို ပထမဆုံးအကြိမ် ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ဆီနီဂေါအသင်းဟာ ပထမပိုင်း ပွဲကစားချိန် ခုနစ်မိနစ်မှာ ပင်နယ်တီပြစ်ဒဏ်ဘော ရရှိခဲ့ပေမယ့် တိုက်စစ်မှူး ဆာဒီယိုမာနေက ဂိုးအဖြစ် မပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ဦးဆောင်ဂိုးရရှိမယ့် အခွင့်အရေးလွဲခဲ့ရပါတယ်။ ဆာဒီယိုမာနေရဲ့ ပင်နယ်တီသွင်းဂိုးကို ကာကွယ်နိုင်ခဲ့တဲ့ အီဂျစ်ဂိုးသမား စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ သို့ ○

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက တစ်နှစ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်
စာမျက်နှာ » ၁၂

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၅၀၈ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၀၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိ
စာမျက်နှာ » ၁၈